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Teckenförklaring 
X Visar att ledamot tjänstgjort under sammanträdet 
- Visar att ledamot/ersättare varit frånvarande under sammanträdet 
T Visar att ersättare tjänstgjort under sammanträdet 
N Visar att ersättare närvarat under sammanträdet 
Dessa tecken återfinns i den första kolumnen efter namnet. I den andra kolumnen antecknas under vilka 
paragrafer en person närvarat/tjänstgjort om han/hon inte har gjort det under hela sammanträdet. 
 
 

Ledamöter X/-   Ersättare T/N  
 Moderata samlingspartiet (M) 
Mats Gerdau X   Richard Herrey -  
Cathrin Bergenstråhle X   Asta Groth -  
Tobias Nässén -   Elisabeth Engström -  
Sofia Fölster  -   Anders Bruhn -  
Helene Skantze  X   Annika Jung -  
Filip Wiljander  X   Vilma Mori Aguilar -  
Eva Öhbom Ekdahl X   Dominique Faymonville -  
Bo Bergkvist  X   Per Norling -  
Richard Wendt  X   Angela Berglund -  
Oliver Rykatkin X   Noa Samenius -  
Eivor Örenmark X      
Magnus Sjöqvist -      
Anna Kjellin Flory -      
Peter Zethraeus  X  Ej § 169 (jäv)    
Johan Hiller -      
Axel Krottler X      
Andreas Brännström -      
Lotta Riedel   X  § 169    
Lena Gatenborg  -      
 Centerpartiet (C) 
Christine Lorne  -   Olga Anikina -  
Hans Peters  X   Björn Strehlenert -  
Håkan Ekengren  -   Maria Håård -  
Johan Krogh  X      
Linnea Strömberg  -      
Martin Hedman  X      
 Liberalerna (L) 
Gunilla Grudevall-Steen X   Anna-Karin Boréus   
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Monica Brohede Tellström -   Johan Kjellman -  
Martin Sääf X   Karin Bünger -  
Mats Granath X      
Lena Linnerborg -      
 Kristdemokraterna (KD) 
Karin Teljstedt X   Malin Gunnesson -  
Anders Tiger X   Maryam Herlin -  
Lydia Liu (-) -      

 Socialdemokraterna (S) 
Khashayar Farmanbar X   Andreas Falk  -  

Hadia Mian -   Ella Tegsten  -  
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Espen Bjordal  -   Emelie Friberg T  

Gunnel Nyman Gräff  X   Viktor Ellström  T  
Martin Hellströmer  -   Andreas Andersson -  
Majvie Swärd  X      
Mattias Qvarsell -      
Helena Westerling  -      
Carl-Magnus Grenninger  -      
Alva Dahn  -      

 Nackalistan (NL) 
Christina Ståldal -   Shahin Malak  -  
Mikael Carlsson  X   Lamin Jatta Modigh  -  
Lina Olsson  X   Kristina Granlund -  
Yusie Rundkvist Chou  X      
Bosse Ståldal  -      
 Sverigedemokraterna (SD) 
Åsa Nyberg -   Louise Wallenblad  -  
Esa Örmä X   Pernilla Axelsson (-) -  
Stephan Andersson  X   Christina Wiltman -  
Leonid Yurkovskiy  X      
David Hyde  -      

 Miljöpartiet de gröna (MP) 
Sidney Holm -   Louise Ollivier  -  
Lisskulla Zayane X   Göran Börjesson  -  
Ninni Lindberg  X      
Pascal Mafall Fall  -      
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 Vänsterpartiet (V) 
Amanda Sandholm  -   Fredrik Holmkvist T  
Salka Hallström Bornhold   -   Tomas Ottosson T  

Lisa Rasmussen -      
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§ 162 KFKS 2018/888 

Begäran om entledigande från uppdrag som ledamot (V) 
i Nacka kommunfullmäktige 

Beslut 
Kommunfullmäktige beviljar Salka Hallström Bornholds begäran om entledigande och 
överlämnar ärendet till länsstyrelsen för ny sammanräkning. 
 
Ärendet förklaras omedelbart justerat. 
 
- - - - - 
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§ 163 

Protokolljusterare 

Beslut 
Kommunfullmäktige uppdrar åt Martin Sääf (L) och Gunnel Nyman Gräff (S) att justera 
protokollet tillsammans med ordföranden Eva Öhbom Ekdahl (M). Justeringen äger rum 
den 15 juni 2020 i Nackasalen och den 18 juni 2020 kl. 09.00 i Nacka stadshus, entréhuset 
plan 2. 
 
- - - - - 
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§ 164 KFKS 2020/1 

Anmälningar från revisorerna, övriga anmälningar samt 
meddelanden och tillkännagivanden 
 
Inga anmälningar har inkommit inför sammanträdet. 
 
- - - - - 
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§ 165 KFKS 2018/888 

Val av deltidsengagerad förtroendevald, 100 %, efter 
Alva Dahn (S) t.o.m. 2022-12-31 

Beslut 
Val av ny deltidsengagerad förtroendevald, 100 %, bordläggs. 
 
Ärendet förklaras omedelbart justerat. 
 
- - - - - 
  



 
16 (86) 

 15 juni 2020 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 

§ 166 KFKS 2020/284 

Tertialbokslut 1 2020 för Nacka kommun 

Beslut 
Kommunfullmäktige fastställer Nacka kommuns tertialbokslut 1 för 2020 i enlighet med 
bilaga 1 till tjänsteskrivelsen daterad den 18 maj 2020. 

Ärendet 
Årets första tertial har framförallt präglats av coronaviruset och covid-19. Sedan 
smittspridningen av coronaviruset tog fart på allvar i Sverige i mars har kommunens 
krisledning aktiverats och kommunen vidtog tidigt en rad åtgärder för att stötta det lokala 
näringslivet. Kommunens verksamheter har drabbats av coronaviruset i varierande grad. 
 
Med ett ackumulerat ekonomiskt utfall för perioden januari till april på 196 miljoner kronor 
ligger resultatet 56 miljoner kronor högre än vad som hade beräknats i budgeten. 
 
För helåret 2020 prognostiseras ett samlat resultat på 645 miljoner kronor, vilket är 156 
miljoner kronor högre än årsbudgeten på 489 miljoner kronor. För helåret är det reavinster, 
andra markförsäljningar och nämndernas förbättrade ekonomiska resultat som är 
förklaringen till det positiva resultatet. Kommunens arbete med återhållsamhet och 
kommunövergripande åtgärdsplan ger resultat. Det positiva resultatet är viktigt för att gå in 
i 2021 på rätt nivå då det ekonomiska läget kommer att vara mycket kärvt till följd av en 
historiskt låg skatteintäktsutveckling. 
 
Periodens resultat för nämnderna och deras verksamheter visar på en positiv avvikelse på 
44 miljoner kronor jämfört med budgeterat. För helåret prognostiserar nämnderna och 
verksamheterna en positiv avvikelse på 21 miljoner kronor mot budget. Skatteintäkter, 
generella statsbidrag och utjämning beräknas sammantaget bli högre än budgeterat. 
 
Kommunen har vid utgången av april en låneskuld på 1,5 miljarder kronor. Netto har 
kommunen under den aktuella perioden gjort investeringar på 283 miljoner kronor. 
 
Nacka kommuns helägda bolag Nacka energi AB prognostiserar ett årsresultat på 1,1 
miljoner kronor bättre än budget. Nacka vatten och avfall AB prognostiserar ett resultat på 
3,6 miljoner kronor sämre än budget. 
En sammanfattande analys av nämndernas verksamhetsresultat visar att den övergripande 
måluppfyllelseanalysen ser ut att bli god för året. Två av fyra finansiella resultatindikatorer 
uppfylls för perioden. 
 
Den totala sjukfrånvaron per den sista mars var 8,6 procent. Det är en ökning med 1,2 
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procentenheter jämfört med motsvarande period 2019. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 15 juni 2020, § 179 
Stadsledningskontoret och controllerenhetens tjänsteskrivelse den 18 maj 2020 
Bilaga 1. Tertialbokslut 1 2020 för Nacka kommun 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade, med instämmande av Mikael Carlsson (NL), bifall till 
kommunstyrelsens förslag. 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde kommunstyrelsens förslag mot avslag och fann att 
kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med kommunstyrelsens förslag. 

Protokollsanteckningar 
Mats Gerdau lät anteckna följande till protokollet för Moderaterna. 
”Först vill vi rikta ett stort tack till alla pålitliga, kunniga och kreativa medarbetare i 
kommunen som snabbt och lojalt ställt om och anpassat verksamheten till 
coronapandemins nya förutsättningar så att våra invånare och kunder ska drabbas så lite 
som möjligt. Utomordentligt bra!  
Sen vill vi lyfta fram det positiva ekonomiska resultatet. Överskottet ser ut att bli 150 
miljoner kronor bättre än budget och balanskravet nästan 100 miljoner bättre. Vi ser att det 
beror på två saker. Dels har de åtgärder vi beslutat om med allmän återhållsamhet, 
omstruktureringar, bantad kontorsorganisation och minskad användning av konsulter gett 
resultat och nästan alla nämnder håller budget. Dels har riksdag och regering (alla partier) 
tillfört extra statsbidrag (202 miljoner kronor) i år för att kompensera för sjunkande 
skatteintäkter (minus 168 miljoner kronor). Vi behåller högsta ekonomiska rating (AAA 
stable) i en tuff tid. Det gör att utgångsläget för 2021 är så bra det kan vara.”  
I denna protokollsanteckning instämde Hans Peters för Centerpartiet, Karin 
Teljstedt för Kristdemokraterna och Gunilla Grudevall Steen för Liberalerna.  
 
Khashayar Farmanbar lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna. 
”Nackas Tertialbokslut visar en prognos i slutet av året på 156 miljoner krono över budget. 
Detta trots vikande skatteunderlag på grund av den pågående globala pandemin. 
Kommunens personal har kämpat och jobbat hårt under pandemin. Vetskapen att vi alla 
behöver varandra och att vi tillsammans måste vara stark för att klara av våra gemensamma 
utmaningar har varit vägledande för hela den svenska hanteringen av Corona-pandemin. 
Kommuner och regioner ansvarar för att finansiera och genomföra vård, skola och 
omsorg. Det starka samhället som ska finnas där och ge omsorg, utbildning och stöd när 
det behövs som mest. Därför har den socialdemokratiskt ledda regeringen försett 
kommuner och regioner med resurser för att underlätta deras viktiga arbete. 
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Nacka kommun har hittills under år 2020 fått 202 miljoner kronor mer i statsbidrag än det 
som var beräknat när kommunen antog sin budget för året. Det motsvarar ca 450 
omsorgspersonal i äldreomsorg, eller 410 lärare. En del av ökningen är tack vare 
Januariavtalet och en stor del stor del av stadsbidragen är för att stärka välfärden under den 
pågående pandemin. Detta är svenska folkets gemensamma skattepengar som ska gå till 
välfärden. 
I Nacka har allianspartierna planerat för nedskärningar i verksamheten, vilket har 
presenterats som ett allmänt besparingsmål. Socialdemokraterna har krävt att de 
välfärdspengar som Nacka får från regeringen ska gå till välfärden och nedskärningarna ska 
dras tillbaka. Det är inte läge att vara dumsnål. Att skära ner i verksamheterna och lägga 
välfärdspengar vi får från regeringen på hög medan vår personal och våra verksamheter 
kämpar och sliter är inte tecken på långsiktig hållbarhet, utan på oförmåga att prioritera 
välfärden och ge våra äldre en trygg ålderdom och våra barn en ljus framtid. 
Vi socialdemokrater vill stärka äldreomsorgen, så att personalen ska ha rimliga villkor, 
istället för att ha osäkra sms-anställningar och att tvingas springa mellan olika boenden 
varje dag. Vi vill att förskolan och skolan ska ge vartenda barn möjlighet att lyckas och att 
lärare ska hinna utveckla sin pedagogik. Det är så vårt samhälle blir starkt.” 
 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 
”Vi håller med om att mycket i ekonomin ser bra ut, däremot så vill vi från Nackalistan 
flagga för en del saker som vi är lite oroliga över. Det första är det låga rörelseresultatet 
exklusive rea vinster och dylikt som ligger på bara 0,5% nu i tertial 1. Kommunens mål för 
i år är 1,5% och för att kunna ha en långsiktigt hållbar ekonomi så är rekommendationerna 
att kommuner bör ligga på minst 2%. Enligt tjänstemännen är prognosen för helåret att vi 
kommer att hamna på 3% tack vare stadsbidrag i samband med Coronapandemin, vi från 
Nackalistan kommer följa detta väldigt noga och tycker det är viktigt att vi når minst 2% 
för att kunna gå in i nästa tuffa år med en hållbar ekonomi.  
Nackalistan tycker också det är viktigt att se till att måluppfyllnaden ökar från tidigare år 
och vi kan i T1 inte se några tendenser på att så kommer bli fallet och tycker att vissa 
nämnder borde sätta in åtgärder för att fokusera mer på målen.” 
 
Fredrik Holmqvist lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet. 
”Med Coronakrisen har Nacka genomfört ett antal åtgärder för att stötta kommunens 
företag. Gott så! Det har handlat om anstånd för kommunala alkohol- och tobaksavgifter. 
Anstånd för företagskunder att betala el-, vatten och avfallsavgifter. Anstånd för hyra. 
Undvika att ärenden går till inkasso. Etc. 
Med samma tydlighet framgår inte vilka åtgärder kommunen genomfört för vanliga 
människor som förlorat jobbet, eller är strandsatta i sin lägenhet, eller riskerar att förlora sin 
lägenhet. Hur har Nacka agerat för att undvika vräkningar på grund av att man inte kan 
betala hyra? Har Nacka agerat för de som bor trångt och i flera generationer under samma 
tak, eller inte har eget boende, ska kunna bo, t ex i hotellrum?  
Stadsbyggnationen 
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Under årets första kvartal har alltså inga nya detaljplaner i centrala Nacka tagit fram. Vi 
undrar när frågan om minskad byggtakt ska nå kommunfullmäktige.  
Nämnderna 
Flera nämnder går med överskott. Det låter ju trevligt, men det betyder ofta att medlen inte 
nått fram och att planer skjuts fram. Nedtagning av fotbollstält och byggande av 
elvamannaplan på Porsmossen. Färre barn än förväntat har på grund av Coronakrisen fått 
ta del av kultur genom Kulturpengen. Vi får noga se till att barnens rätt kulturupplevelser 
inte brinner inne. Något odelat positivt däremot är att vi sparade så mycket på 
vinterunderhållet detta snöfria år.” 
 
- - - - - 
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§ 167 KFKS 2019/76 

Investeringsbeslut och sammanställning tertial 1 2020 

Beslut 
 
1. Kommunfullmäktige beslutar om föreslagna tillkommande investeringsmedel netto om 
4,3 miljoner kronor och avlämnande investeringsmedel med netto om 20 miljoner kronor. 
 
2. Kommunfullmäktige noterar den totala investeringssammanställningen enligt 
stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 19 maj 2020. 
 

Ärendet 
Investeringsbudgeten för 2020 prognostiseras till 1,1 miljarder kronor. Det ackumulerade 
nettoutfallet till och med tertial 1 uppgår till 283 miljoner kronor. Givet att 
investeringsbeslut fattas i enlighet med stadsledningskontorets förslag kommer de 
pågående investeringarna omsluta 2,7 miljarder kronor för åren 2020-2024 och senare. De 
förändringar som föreslås är tillkommande medel inom exploateringsenheterna. Det är 
framförallt projekten Amperen, Volten, Pylonen, Orminge hus, Fisksätra entre, Tollare, 
Värmdövägen, Danvikshem och Dagvattenrening Kyrkviken. Medel för VA-investeringar 
som överförts till Nacka vatten och avfall AB tas därutöver bort från budget. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 15 juni 2020, § 180 
Stadsledningskontorets och controllerenheten tjänsteskrivelse den 19 maj 2020 
Bilaga 1. 1. Investeringsbeslut och sammanställning Nacka kommun totalt vid tertialbokslut 
1 år 2020. Övriga bilagor till investeringsbesluten finns publicerade på www.nacka.se. 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 
Mikael Carlsson (NL) yrkade att Ormingehus, Danvikshem, Fisksätra entré, Kyrkviken och 
Ryssbergen lyfts ut från projektet. 
 
Fredrik Holmkvist (V) yrkade att projekt Ryssbergen utgår, samt att Kyrkviken stryks från 
investeringsbeslut och att det anläggs en hiss i Danvikshem. 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde de tre förslagen mot varandra och fann att kommunfullmäktige hade 
beslutat i enlighet med kommunstyrelsens förslag. 
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Protokollsanteckningar 
Mats Gerdau lät anteckna följande till protokollet för Moderaterna. 
”Alliansen anslår nu pengar för att göra Nacka lite bättre. Vi genomför en stor 
miljösatsning för att rena Järlasjön, det blir både en reningsanläggning för dagvattnet som 
idag rinner ut helt orenat i sjön och fosforfällning för att minska övergödning och göra 
sjövattnet klarare. Vi anslår också pengar för att bredda några i Tollare, så att bussar kan 
trafikera området.  
En annan stor och viktig åtgärd är att vi börjar bygga om Värmdövägen-Vikdalsvägen till 
en stadsgata så att vi får en trevligare och säkrare offentlig miljö mellan Stadshuset och 
Nacka Forum med trädallé, cykelbanor och trottoar för gående.” 
 
Khashayar Farmanbar lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna. 
”Beslutet om Fisksätra entré är fattad i demokratisk ordning, men vi vill erinra om att vi 
socialdemokrater hade velat se en bättre plan av Fisksätra entré med bättre möjligheter till 
social samvaro och livskvalitet. Även i Kyrkviken hade vi velat se en bättre lösning. Läget 
för Järlasjön blir allt mer akut och behov av rening av dagvatten är stort. Vi vill hellre se en 
lösning där dagvatten kan renas via sedimenteringstunnlar med utlopp i Svindersviken, 
Hammarbykanalen eller knyter an till Stockholms sedimenteringstunnlar.” 
 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 
”Det är absolut inte så att Nackalistan inte vill göra något i alla de ärenden som vi yrkar ska 
plockas bort, utan anledningen är att vi vill göra och utforma områdena på helt andra sätt 
vilket skulle kräva andra investeringar. Vi vill t.ex se till att en hiss byggs vid Danvikshem 
och att Ryssbergen inte bebyggs utan skyddas i sin helhet.” 
 
Lisskulla Zayane lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet. 
”Pylonen - När det ska byggas på mark som kommunen äger finns det stora möjligheter att 
påverka vad som ska byggas. Miljöpartiet vill att detta ska utnyttjas för att nå de 
hållbarhetsmål kommunen antagit. För att uppfylla kommunens lokala miljömål och bidra 
till att nå det övergripande globala klimatmålet behövs att alla bidrar. 
Genom att vid markanvisning förorda massivträ som byggmaterial skulle vi som kommun 
aktivt bidra till och vara en del av lösningen på klimatutmaningen. Den svenska skogen är 
en kolsänka eftersom den suger upp mer koldioxid från atmosfären än den släpper ut. Om 
man använder trä till byggnader binds koldioxid i husen samtidigt som nyplanterade träd 
binder ännu mer koldioxid när de växer upp.  
En större variation i bostadsutbudet än i dagens Nacka är en viktig komponent i byggandet 
av ett hållbart samhälle. Det är många som varken kan eller vill köpa sin bostad och bygger 
vi för få hyresrätter skapar vi ett mer segregerat, mer otryggt samhälle med alla nackdelar 
det för med sig. Genom att förorda att minst hälften av alla lägenheter i flerbostadshus som 
byggs på kommunal mark ska vara hyresrätter, bidrar vi till kommunens mål om att en 
tredjedel av alla nya bostäder i Nacka ska vara hyresrätter.  
Vid stadsbyggnadsprojekt Pylonen hade kommunen kunnat göra skillnad genom att upplåta 
marken med tomträtt för hyreslägenheter och ställt klimat & miljökrav på byggnaden. 
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Kommunen hade fått in mer pengar vid en tomträttsupplåtelse än vid en försäljning, inte 
under den här mandatperioden men över tid. Tyvärr beslutade den styrande Alliansen att 
sälja marken, vilket innebär att kommunen här liksom på alltför många andra platser, 
överlåter det sociala och ekologiska ansvaret till marknaden.  
Fisksätra Entré - Miljöpartiet tycker mycket är bra i stadsbyggnadsprojektet, bland annat 
nya bostäder i kollektivtrafiknära läge och bättre koppling till Saltsjöbanans station. Det 
finns dock en hel del som kunde ha blivit bättre. När exploateringsavtalet som är kopplat 
till detaljplanen klubbades igenom hade vi velat se att kommunens miljö- och 
klimatambitioner lyftes in. I en expansiv kommun som Nacka är det viktigt att arbeta med 
klimat- och miljöfrågorna i samband med alla bebyggelse- och infrastruktursatsningar. 
Ett sätt att radikalt sänka miljö- och klimatpåverkan är att bygga klimatsmarta hus i 
massivträ med negativa utsläpp av koldioxid istället för betonghus som driver på 
klimatförändringen. Tyvärr motverkar denna detaljplan detta genom regleringar som 
gynnar klimatpåverkande betonghus och missgynnar klimatsmarta trähus. Om vi utgår från 
betonghusens mått i våra detaljplaner så är det betonghus och ökade utsläpp av 
växthusgaser vi kommer få. Detaljplaner med hushöjder och antal våningsplan anpassade 
efter de Klimatsmarta trähusens 25 cm tjockare bjälklag måste istället bli normen som alla 
detaljplaner utgår ifrån. En massivträstomme är idag billigare att bygga än en i betong men, 
om detaljplanen har regleringar som gör att det går att bygga ett våningsplan extra med 
betongstomme väljer byggherren oftast det eftersom det blir fler lägenheter att sälja/hyra 
ut. Miljöpartiet vill att klimatsmarta trähus ska vara normen alla detaljplaner utgår ifrån. 
Att detaljplanera bostadsområden för människan på 2020-talet betyder att titta på hur 
människor i alla åldrar rör sig, inte fokusera på biltrafik. Här finns både fordonstrafik i 
anslutning till bebyggelsen och gatuparkering, på oskyddade trafikanters –särskilt barns –
bekostnad. Vi ser också återigen hur det planeras för en stor förskolenhet och en liten gård, 
även om planeringen med bostäder för äldre och förskola tillsammans är intressant trots de 
utmaningar som finns. Det som lockar i staden är mötesplatser för människor och 
konsumtion av upplevelser och skapande. Även här behöver kulturen ges tillräckliga ytor så 
att konsumtion och produktion av kultur kan ske i ett sammanhang. 
Tollare - När kommunen räknar på investeringar handlar det ofta om vad utgifterna blir i år 
eller fram till nästa val. Man räknar oftast inte med det faktum att högre kvalité oftast lönar 
sig i längden och leder till lägre kostnader för kommande generationer, både ekologiskt och 
ekonomiskt. I det här projektet har man ändå tänkt lite längre än man brukar och betalat 
mer för högre standard på vissa anläggningar för att få lägre framtida driftskostnader. 
Miljöpartiet välkomnar detta och hoppas det är ett trendbrott vi ser i kommunens sätt att 
räkna på investeringar. 
Kyrkviken - Dagvattenhanteringen i centrala Nacka är och har alltid varit ett sorgebarn. 
Skärmbassängerna de styrande Allianspartierna nu enats om är grädden på moset. 
Miljöpartiet har genom åren föreslagit många konkreta och konstruktiva förslag till 
alternativa, mer hållbara lösningar. Tyvärr har den styrande Alliansen envist slagit dövörat 
till och inte ens bemödar sig att utreda mer hållbara alternativ. 
Värmdövägen - Miljöpartiet har tidigare föreslagit användning av teknikkulvertar och vill 
att den lösningen ska användas här. De kommande åren ska det byggas mycket nytt kring 
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Värmdövägen. Det innebär att många nya ledningar kommer behöva grävas ner under både 
befintliga och nya gator. Idag finns det flera olika prefabricerade teknikkulvertar som 
rymmer både fjärrvärme, el, vatten, avlopp, sopsug, fiber med mera. En vanlig 
prefabricerad kulvert är 2,20 - 2,50 meter i diameter vilket gör att all nödvändig 
infrastruktur ryms. Det kommer hela tiden nya teknik och ingen kan med säkerhet säga om 
vi behöver nya ledningar i framtiden. Med kulvertar blir åtkomsten lättåtkomlig utan 
grävning om vi behöver komplettera med ny infrastruktur i ett senare skede. Genom att 
förlägga alla ledningar i kulvert blir dessa också återvinningsbara till 100 %. 
Vi vill också att det vid projekteringen säkerställs att cykelbanorna längs Värmdövägen 
håller god standard enligt den regionala cykelplanens krav på regionala cykelbanor. Det är 
också viktigt att det projekteras för väl tilltagna skelettjordar till alla träd och annan 
växtlighet längs Värmdövägen, så att detta bidrar till en trevligare närmiljö och en väl 
fungerande dagvattenhantering.” 
 
Fredrik Holmqvist lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet. 
”Utsläppen i Kyrkviken är en nagel i ögat, som beror på att Sickla fått expandera utan 
tillräcklig dagvattenlösning. Planerna på att lägga en reningsbassäng i Kyrkviken riskerar att 
förstöra sjön. Istället måste någon alternativ lösning tas fram, vi föreslår att man går vidare 
med en annan lösning, t ex att bygga en tunnel, med reningsanläggning, till Saltsjön. Till 
dess detta är utrett yrkar vi att projektet utgår ur listan av investeringar. 
Vi vill utöka ramen för Danvikshem, med 15 miljoner för att projektet även ska inkludera 
en hiss ner till Finnboda. 
I handlingarna står att bilagor till investeringsbeslut finns publicerade på Nackas webbplats. 
Det framgår inte var och vilka vilket gör ärendet svårhanterat. På KSSU finns till exempel 
investeringsbeslut om Ryssbergen med, men i utsänt underlag saknas 
exploateringssammanställning för Nacka stad, varibland projektet Ryssbergen ingår. 
Vänsterpartiet varit emot byggplanerna i urskogen sedan de först kom på tal. Det finns inte 
på kartan att bifalla investeringar som riskerar att Ryssbergen bebyggs. 
Morningside Marina är ett bostadsprojekt som är da ̊ligt ur trafik- och miljöaspekter samt 
bara kommer att öka segregationen i Nacka bör utgå.” 
 
- - - - - 
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§ 168 KFKS 2019/388 

Ny hyresmodell för intern förhyrning av lokaler och 
bostäder 

Beslut 
 
Kommunfullmäktige beslutar att återremittera ärendet till kommunstyrelsen genom 
minoritetsåterremiss, med motiveringen att komplettera ärendet med: 
- affärsmässig förvaltning för att få in mer hyresavgifter på tider då lokaler inte används 

till kommunal verksamhet 
- ekonomisk riskanalys med borttagen maxhyra 
- lokalhyra inte ska ingå i skolpengen och ersättas i ett system vid sidan om denna 

Ärende 
I mål och budget 2019-2021 gav kommunfullmäktige kommunstyrelsen i uppdrag att 
arbeta fram en ny hyresmodell. Den hyresmodell som föreslås användas för intern 
fördelning av lokalkostnader från januari 2021 är en ren kostnadshyresmodell. Det innebär 
att verksamheterna betalar för de lokaler de verkligen hyr och nyttjar. Viktiga övergripande 
principer i förslaget till ny hyresmodell är konkurrensneutralitet, affärsmässiga och 
branschmässiga villkor och transparens och öppenhet. Den nya hyresmodellen innebär att 
fritidsnämnden tar ansvar för alla idrottslokaler inklusive gymnastiksalar och att alla 
verksamheter ska upplåta lokaler för samnyttjande. Gymnasieskolorna ligger utanför 
hyresmodellen. Kostnadshyran baseras på lokalobjektens samtliga kostnader inom 
respektive kundsegment och består för det egenägda beståndet. 
Kommunfullmäktige föreslås besluta att hyran vid införandet 2021 av hyresmodellen 
baseras på respektive hyresobjekts kostnader föregående år med uppräkning med ett års 
snitt av konsumentprisindex (K.PI) samt riskpåslag. För kommande år (2022 och framåt) 
baseras på respektive hyresobjekts kostnader föregående år uppräknat med på våren 
fastställt preliminärt konsumentprisindex (KPI) för nästkommande år samt riskpåslag om 
3,5 för egenägda fastigheter. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 15 juni 2020, § 181 
PM Kompletterande information till ärendet om ny hyresmodell daterad den 14 maj 2020 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 12 maj 2020, §102 
Tjänsteskrivelse från enheten för fastighetsförvaltning daterad den 30 april 2020 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade, med instämmande av Hans Peters (C), bifall till 
kommunstyrelsens förslag. 
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Khashayar Farmanbar (S) yrkade, med instämmande av Mikael Carlsson (NL) och Tomas 
Ottosson (V), att ärendet skulle återremitteras i syfte att komplettera ärendet med: 
- affärsmässig förvaltning för att få in mer hyresavgifter på tider då lokaler inte används 

till kommunal verksamhet 
- ekonomisk riskanalys med borttagen maxhyra 
- lokalhyra inte ska ingå i skolpengen och ersättas i ett system vid sidan om denna 
 
Mats Gerdau yrkade att återremissyrkandet skulle avslås.  

Beslutsgång 
Ordföranden ställde först bifall till återremissyrkandet mot avslag och fann att fullmäktige 
hade avslagit återremissyrkandet. Votering begärdes och verkställdes. Följande 
voteringsproposition godkändes: 
”Den som önskar avslå återremissyrkandet röstar ja, den det ej vill röstar nej. Vinner nej 
har kommunfullmäktige beslutat att återremittera ärendet.” 
Vid voteringen avgavs 22 ja-röster och 13 nej-röster. Därmed bifölls återremissyrkandet 
genom så kallad minoritetsåterremiss. 
 
Vid voteringen avgavs röster enligt bilaga. 
• Voteringslista 1 
 
Eftersom kommunfullmäktige beslutade att återremittera ärendet föll övriga yrkanden. 

Protokollsanteckningar 
Mats Gerdau lät anteckna följande till protokollet för Moderaterna. 
” Vi vill ha att våra verksamheter ska vara så fria och självständiga som möjligt för att de på 
bästa sätt ska kunna erbjuda hög kvalitet till sina kunder. De ska kunna prioritera hur de 
tillgängliga pengarna används bäst och ha incitament att hushålla med lokaler och agera 
miljövänligt, då får vi maximalt värde för skattepengarna. Det uppnår vi med den modell 
som nu föreslås.  
Att lyfta av skolorna sina hyreskostnader, vilket vänsteroppositionen förespråkar, gör inte 
att det finns mer pengar totalt sett. Vi är övertygade om att det är ute i verksamheten som 
de bästa prioriteringarna görs, det är där man har vardagskännedomen. Modellen med 
internhyror är en viktig del i vår styrning och vi har historiskt sett att det ger bäst värde för 
skattepengarna. Alternativet med politisk detaljstyrning och centralplanering, vilket 
vänsteroppositionen förespråkar, är klart sämre.” 
I denna protokollsanteckning instämde Karin Teljstedt för Kristdemokraterna. 
 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 
”Nackalistan anser att det behövs ytterligare utredningar kring vilka effekter denna 
förändring av hyresmodellen kommer ha. Vi oroar oss över att vi t.ex. på Sicklaön kommer 
behöva bygga flera nya skolor de närmsta åren och nya skolor på dyra platser kommer göra 
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att hyran äter upp mycket av de pengar som skulle kunna gå till lärare, läromedel eller 
skolmat.  
Bara för att barn föds eller bor i områden där vi måste bygga nya skolor så skall de ha rätt 
till lika många lärare och likvärdig skolmat som i äldre skolor. Barns förutsättningar till en 
bra utbildning skall inte bero på var de råkar födas eller bo. 
Dessutom ser vi en svårighet att få in nya skolaktörer i de områden som bygger nya skolor, 
Nackalistan värnar barn och föräldrars rätt att välja skola och utbildningsanordnare, genom 
att kommunen kan tillhandahålla lokaler för en maxhyra så tror vi att det kan ge 
pedagogiskt drivna entreprenörer möjligheter att starta unika skolor, annars är risken att ett 
fåtal aktörer är de enda som kan ta risken att starta skola i Nacka.” 
 
Lisskulla Zayane lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet. 
”I andra kommuner är det inte alls ovanligt att kommunens egna skolor och förskolor får 
full kostnadstäckning för sina hyreskostnader. Detta är ett accepterat undantag från det i 
övrigt gällande kravet på likabehandling av kommunala och friskolor. Kommunen har ett 
stort ansvar i att tillhandahålla ändamålsenliga lokaler för skolverksamhet och i detta 
uppdrag borde även ingå att se till så lokalkostnaden inte påverkar kvalitén på utbildningen 
negativt. 
Miljöpartiet anser att hyresersättningen inte ska ingå i skolpengen utan ska ersättas i ett 
system vid sidan om denna. Det är viktigt att alla skolor genom skolpengen får lika mycket 
pengar per elev till den pedagogiska verksamheten. Underskott uppkomna p.g.a. dagens 
bristfälliga styrmodell är också väldigt svåra att hantera på ett tillfredsställande och rättvist 
sätt. 
Ansvaret för att inte lokalkostnaderna drar iväg borde inte ligga på skolorna utan på 
lokalenheten. Det är dyrt att bygga nytt men en bidragande anledning till att lokalerna bli så 
dyra är för att de inte utnyttjas effektivt. För att hålla kostnaderna nere är det viktigt att alla 
skollokaler får en inbyggd flexibilitet så de också kan användas till annat än skoländamål. 
Det är inte kostnadseffektivt när skollokaler står oanvända på kvällar, helger eller lov. Det 
kan dock inte vara skolans ansvar att planera för och ombesörja detta.  
Miljöpartiet vill se en rimlig hyreskostnad för skolorna, men utan en ökad belastning på 
kommunens ekonomi. Detta kräver dock både en förändring av hyresmodellen och en 
större omorganisation av lokalenheten.” 
 
Tomas Ottosson lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet. 
”Protokollsanteckning: Återremiss i syfte att komplettera ärendet med: 
● affärsmässig förvaltning för att få in mer hyresavgifter på tider då lokaler inte används 

till kommunal verksamhet 
● ekonomisk riskanalys med borttagen maxhyra     
● lokalhyra inte ska ingå i skolpengen och ersättas i ett system vid sidan om denna 
Förslaget ser enkelt ut och ger ett sken av att vara rättvist. Vänsterpartiet ställer sig dock 
negativ till förslaget för att det cementerar segregationen i skolan. Barn bor någonstans och 
har en skola i närheten, råkar den skolan vara nybyggd och har en hög lokalhyra minskar ju 
skolpengen som blir kvar för lärare, material och skolmat mm. Vilket självklart påverkar 
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skolresultatet, extra mycket om eleven har behov av anpassad pedagogik. Vårt bättre 
förslag är att hyresmodellen ligger utanför skolpengen så att eleverna behov inte behöver 
konkurrera med hyres och fastighetsfrågor. Dessa risker som vi ser, problematiseras inte 
alls i skrivelsen vilket gör underlag för beslut undermåligt. Det måste framgå tydligare vilka 
konsekvenser den föreslagna hyresmodeller för olika verksamheter specifikt. 
Ett annat problem i föreslagen hyresmodell är p.3 i förslag till beslut. Att hyran baseras på 
föregående årskostnad med uppräkning enl. konsumentprisindex och en summa för 
riskpåslag 3,5%. Här motsäger man sig själv, en kostnadshyra kräver att man vet kostnaden 
och inte att man spår i framtiden vilket med 3,5% påslag på toppen kommer urholka 
skolpengen.” 
 
- - - - - 
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§ 169 KFKS 2019/625 

Försäljning av fastighet för bostadsändamål inom 
stadsbyggnadsprojekt Norra Skuru, Sicklaön 
Fastighet Sicklaön 40:18  

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att återremittera ärendet till kommunstyrelsen genom 
minoritetsåterremiss, med motiveringen att komplettera ärendet med följande: 
- Värdera en byggrättsförsäljning av den del av 40:18 som redan är exploaterad 

(hårdgjord yta, JMs etableringsyta). 
- Analys av påverkan på det gröna sambandet med hänsyn taget till den nu omfattande 

bebyggelsen som redan är genomförd på fastigheten 40:133, vilket inte var planerad när 
tidigare beslut togs. 

Ärende 
I stadsbyggnadsprojekt Norra Skuru (9104) ingår den kommunägda fastigheten Sicklaön 
40:18 som är planlagd för bostäder. Kommunstyrelsen beslutade i januari 2020 att påbörja 
försäljningen av denna fastighet. Anbudstävlingen har nu avslutats och vinnare blev 
Innovation Properties med en erbjuden köpeskilling om 7 6 miljoner kronor, vilket är 16 
miljoner kronor mer än förväntat. Innovation Properties förvärvar fastigheten i ett nybildat 
dotterbolag Aktiebolaget Grundstenen 166163 org.nr 559245-4192 vilket är under 
namnändring till Innovation Properties Nacka Fastighets AB. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 25 maj 2020, § 151 
Tjänsteskrivelse från exploateringsenheten Nacka daterad den 23 april 2020 
Bilaga 1 - Köpekontrakt Sicklaön 40: 18 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 
Khashayar Farmanbar (S) yrkade, med instämmande av Esa Örmä (SD), Mikael Carlsson 
(NL), Fredrik Holmqvist (V) och Lisskulla Zayane (MP), att ärendet skulle återremitteras i 
syfte att komplettera ärendet med följande: 
- Värdera en byggrättsförsäljning av den del av 40:18 som redan är exploaterad 

(hårdgjord yta, JMs etableringsyta). 
- Analys av påverkan på det gröna sambandet med hänsyn taget till den nu omfattande 

bebyggelsen som redan är genomförd på fastigheten 40:133, vilket inte var planerad när 
tidigare beslut togs. 
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Mats Gerdau yrkade att återremissyrkandet skulle avslås.  

Beslutsgång 
Ordföranden ställde först bifall till återremissyrkandet mot avslag och fann att fullmäktige 
hade avslagit återremissyrkandet. Votering begärdes och verkställdes. Följande 
voteringsproposition godkändes: 
”Den som önskar avslå återremissyrkandet röstar ja, den det ej vill röstar nej. Vinner nej 
har kommunfullmäktige beslutat att återremittera ärendet.” 
Vid voteringen avgavs 19 ja-röster och 16 nej-röster. Därmed bifölls återremissyrkandet 
genom så kallad minoritetsåterremiss. 
 
Vid voteringen avgavs röster enligt bilaga. 
• Voteringslista 2 
 
Eftersom kommunfullmäktige beslutade att återremittera ärendet föll övriga yrkanden. 
 
Peter Zethraeus (M) deltog inte i beslutet på grund av jäv. 

Protokollsanteckningar 
Mats Gerdau lät anteckna följande till protokollet för Moderaterna. 
”Det är förståeligt att närboende inte vill ha ny bebyggelse inpå knuten. Att sälja dessa två 
tomter har dock varit en förutsättning för att överhuvudtaget kunna medge ökade 
byggrätter och bygga ut vatten och avlopp, vägar och andra allmänna anläggningar med 
rimlig ekonomi för både skattebetalare och fastighetsägarna i området. Projektet har hela 
tiden byggt på att kommunen ska sälja de två markområdena för att kunna finansiera 
utbyggnaden. Att först göra av med pengarna men nu i slutändan säga nej till intäkterna 
vore ytterst oansvarigt.  
Argumentet om att en byggnation på dessa två områden skulle försvaga gröna samband i 
Nacka-Värmdökilen har förts fram och prövats tidigare, både under detaljplanearbetet och 
i överklagandet av detaljplanen, men inte befunnits tillräckligt tunga. Därför har de avslagits 
av överprövande instanser. Vi vill också påminna om att omkringliggande skog beträffande 
Sicklaön 40:19 omfattas av skyddsbestämmelser. Vi har tidigare erfarenheter av att skog 
avverkas för att rent praktiskt underlätta byggprocessen och att avverkningar också ägt 
rum, som hade krävt tillstånd och därför aldrig borde ha skett. För skogen gäller 
strandskydd och området ingår i kommunens kulturmiljöprogram. Det finns två skyddade 
ekar, flera senvuxna tallar och i en del av skogen krävs marklov för trädfällning. 
Byggprocessen får inte medföra onödiga ingrepp i denna naturmark. 
Säljs inte fastigheterna går kommunen miste om 106 Mkr i intäkter. Även om partierna 
hade olika uppfattning när detaljplanen antogs 2011, så har såväl beslut om utbyggnads-PM 
från 2015 som fem olika KF-beslut om projektbudget varit eniga och baserats på att dessa 
markförsäljningar. Intäkterna finns med i budget för 2020, inget parti har minskat 
intäkterna från markförsäljningar i sina budgetalternativ. Säger man nej nu så blir effekten 
att andra angelägna investeringar måste skjutas på framtiden.  
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Att inte sälja fastigheterna skulle även innebära en väldig orättvisa i förhållande till andra 
förnyelseområden där vi kräver att kommunen endast ska stå för vissa merkostnader för 
bussgator, allmänna bad och lekplatser etc men inte för de kostnader som den ”vanliga” 
utbyggnaden medför. Utan försäljningsintäkterna skulle kommunen/skattebetalarna 
subventionera varje fastighet i detta område med över 1 miljon kronor vilket inte är 
försvarbart.  
Det är beklämmande att vänsteroppositionen (S-V-NL-MP) inte orkar stå fast vid den linje 
de haft de senaste åren. Det visar på politisk omognad och stor brist på ansvarstagande.” 
I denna protokollsanteckning instämde Karin Teljstedt för Kristdemokraterna. 
 
Hans Peters lät anteckna följande till protokollet för Centerpartiet. 
”Ibland hamnar man i politiska dilemman. Det man skulle vilja göra är inte möjligt. När det 
gäller försäljningen av de två tomterna i Norra Skuru och kommande bostadsbebyggelse är 
det konsekvenserna av tidigare fattat beslut i kommunfullmäktige. Ett beslut som 
Centerpartiet anser inte blev det bästa. 
När detaljplanen för Norra Skuru antogs 2011 reserverade sig Centerpartiet mot beslutet. 
Vi ville se en lägre exploateringsgrad då vi tror att det hade passat bättre i den befintliga 
miljön samt minskat skadan på den gröna kilen. Emellertid drevs detaljplanen igenom av 
andra partier. Detta kan vi i dagsläget inte göra något åt. Detaljplanen medger en 
bebyggelseomfattning som vi i grunden tycker är för stor. Men den utökade byggrätten 
som tillfördes i planarbetet 2005, innebar att de boende i området inte behövde betala lika 
mycket i gatukostnadsersättning än vad som annars hade blivit fallet. Hela den ekonomiska 
kalkylen för projektet har utgått från att den här markförsäljningen genomförs. 
Det är inte rimligt att avstå från en försäljning i dagsläget. Tomterna ger en inkomst till 
kommunen på 106 mkr vilket i dessa tider, med en djup lågkonjunktur på grund av 
Corona-viruset, är mycket betydelsefullt, inte minst för att hålla nere kommunens 
låneskuld. Kommunen har dessutom stora åtaganden när det gäller framtida investeringar 
inte minst i skolor, förskolor, gator och vägar mm. Ekonomiskt ansvarstagande är a och o i 
tider som dessa. En stabil ekonomi är en förutsättning för att kunna genomföra grön 
Centerpolitik längre fram. 
Mot denna bakgrund ser vi ingen annan möjlighet än att sälja de bägge tomterna enligt 
förslaget.  Det är dock mycket viktigt att kommunen i samband med bygglovsprocessen 
verkar för så liten påverkan som möjligt på de biologiska spridningsvägarna genom 
bevarande av träd och annan vegetation samtidigt som hus byggs så att de passar in så bra 
som möjligt i landskapet.” 
 
Gunilla Grudevall-Steen lät anteckna följande till protokollet för Liberalerna 
”Fastigheterna Sicklaön 40: 18 och 40: 19 ingår i den gröna kil som löper i östlig-västlig 
riktning genom området. Det är angeläget att den bevaras när dessa fastigheter nu bebyggs. 
Den gröna kilens funktion måste respekteras och träd så långt möjligt sparas. 
Det är också synnerligen angeläget att naturen intill dessa fastigheter inte skadas under 
bygget. I samband med bygglov, och i all annan kontakt som kommunen har med 
exploatören, måste detta inskärpas.” 
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Khashayar Farmanbar lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna. 
”Socialdemokraterna var emot denna detaljplan när den antogs 2011. Ärendet har pågått 
ännu längre. Kommunfullmäktige har dock beslutat om detaljplanen och frågan har prövats 
rättsligt. Det är ett demokratiskt beslut som vi respekterar. Däremot ser vi också att 
förutsättningarna för området har förändrats sedan det tidigare beslutet togs. Därför vill vi 
ha möjlighet att bättre kunna belysa de förändringar som blivit sedan tidigare. I alla 
välfungerande rättsstater väger äganderätten tungt. Därför har kommunen väldigt få 
möjligheter att kunna påverka processen efter en genomförd försäljning. Då är det klokt att 
ta den tid som behövs för att det ska bli rätt. Vi är förvånade över allianspartiernas höga 
tonläge kring detta. Det låter nästan som att detta ärende som har pågått i snart 20 år inte 
klarar av ett par månaders betänketid. Vi tycker att det beteende och inställning som 
allianspartierna visar är kortsiktigt och respektlöst mot det ansvar som vi alla har gentemot 
Nackaborna när vi har fått förtroende att förvalta våra gemensamma egendomar.” 
 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 
”Politiken ska vara konsekvent och trovärdig, rent av förutsägbar för att man som politiker 
ska förstå vad det är för beslut man tar. Att ta så kraftigt ändrade innehåll som i besluten 
som dessa i norra Skuru gör att man blir tvungen att ändra sig. Det är viktigt att ge sig ut i 
verkligheten och se vilka konsekvenser ett beslut kommer att få. Hur kommer dessa beslut 
att påverka att påverka växt- och djurlivet i en tid i Nacka då vi ska värna det? Kommer 
rådjursmamman att fortsätta att föda sitt kid utanför någons köksfönster i den mycket 
oförstörda skogen? Kommer älgar att simma över till Boo-kusten och ta sig in i skogen 
där? Detta är ett grönt förbindelsestråk i väst-östlig riktning som behöver få finnas. Den 
ekonomiska förlusten hade inte uppstått om man inte hade beslutat sig för att bebygga en 
för stor del av marken som skär av korridorer för djur och natur. Vi beklagar vårt tidigare 
beslut men trodde att det skulle åtminstone bli på ett mycket mer välanpassat sätt än vad 
det nuvarande är som närmast kan liknas vid ’falsk marknadsföring’.” 
 
Esa Örmä lät anteckna följande till protokollet för Sverigedemokraterna. 
”Sverigedemokraterna vill komplettera sitt yrkande på återremiss med en ytterligare 
motivering och en utförligare ideologisk redogörelse: projektet med fastigheterna Sicklaön 
40:18 och Sicklaön 40:19 är en rik möjlighet för Nacka kommun att byta spår och länka 
över till en klokare och mer skonsam exploateringspolitik. 
Det måste byggas i Nacka, för kommunen växer. Om den saken råder inga delade 
meningar. Allt som någon vill bygga i Nacka måste däremot inte byggas. Inom 
exploateringsprojektet i fråga kan Nacka kommun väga av alla inblandade intressen klokt – 
till exempel intresset av att bevara Nacka grönt och om möjligt inte bygga annat än på 
redan hårdgjorda ytor, till exempel den stora ytan söder om Skurusundsvägen som på 
Lantmäteriverkets kartor kallas område 1 (40:18). Med denna yta skonsamt exploaterad 
drabbas inte heller kommunens resultaträkning efter markförsäljning lika hårt.  Detta tjänar 
generellt allmänintresset av att bevara både Nackas arkitektoniska karaktär och den 
arkitektoniska karaktären hos framför allt äldre kommundelar.  
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En majoritet av politiska intressenter borde kunna mötas i frågan på ett sätt som såväl ger 
utrymme för fastighetsutveckling och nybyggande och som ger kommunen välbehövliga  
markförsäljningsintäkter, samtidigt som skyddsvärda och bevarandevärda miljö- och 
boendeintressen får sin välförtjänta hänsyn.” 
 
Lisskulla Zayane lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet. 
”När detaljplanen där denna fastighet ingår antogs av Kommunfullmäktige år 2011 
reserverade vi i Miljöpartiet oss mot beslutet. Vi hade ett eget förslag om att helt lyfta bort 
exploateringen av områdena A (40:18) och B (40:19). Vi ansåg inte att den orörda 
värdefulla naturmarken borde exploateras över huvud taget. Tyvärr blev vi överkörda av 
den styrande majoriteten som klubbade igenom hela detaljplanen som dessvärre vann laga 
kraft år 2014. Kommunfullmäktige beslutade dock att den nya bebyggelsen skulle placeras 
med hänsyn till landskapsbilden, och så långt som möjligt anpassas efter områdets karaktär 
och befintlig bebyggelses skala. 
Flera boende i området har hört av sig till oss politiker och uttryckt en stark oro för vad 
som ska byggas på fastigheterna 40:18 och 40:19. Vi i Miljöpartiet delar deras oro med 
tanke på vad som håller på att byggas på grannfastigheten i område C (12:133). Där 
uppförs just nu en gigantisk trevåningsbyggnad plus en indragen fjärde våning med 
takterrass. Att påstå att denna byggnad så långt som möjligt anpassats efter områdets 
karaktär och befintlig bebyggelses skala är att fara med osanning. Om det är så att denna 
exploatering är möjlig även på de fastigheter som nu ska försäljas har kommunen vilselett 
medborgarna när planförslaget baxades igenom. 
Miljöpartiet vill att det i samband med försäljningen av de nu aktuella fastigheterna ges 
någon form av garanti till de närboende, att den nya bebyggelsen kommer att anpassas till 
områdets karaktär och den befintliga bebyggelsens skala i enlighet med planbeskrivningens 
intentioner.” 
 
- - - - - 
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§ 170 KFKS 2019/625 

Försäljning av fastighet för bostadsändamål inom 
stadsbyggnadsprojekt Norra Skuru, Sicklaön 
Fastighet Sicklaön 40:19 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att återremittera ärendet till kommunstyrelsen genom 
minoritetsåterremiss, med motiveringen att komplettera ärendet med följande: 
- Analys av påverkan på det gröna sambandet med hänsyn taget till den nu omfattande 

bebyggelsen som redan är genomförd på fastigheten 40:133, vilket inte var planerad när 
tidigare beslut togs. 

Ärende 
I stadsbyggnadsprojekt Norra Skuru (9104) ingår den kommunägda fastigheten Sicklaön 
40: 19 som är planlagd för bostäder. Kommunstyrelsen beslutade i januari 2020 att påbörja 
försäljningen av denna fastighet. Anbudstävlingen har nu avslutats och vinnare blev 
SDUAB Svensk Detaljplaneutveckling AB med en erbjuden köpeskilling om 30,01 miljoner 
kronor, vilket är 7,5 miljoner kronor mer än förväntat. SDUAB Svensk 
Detaljplaneutveckling AB förvärvar fastigheten i ett nybildat dotterbolag Aktiebolaget 
Grundstenen 166286 org.nr 559249-3083 vilket är under namnändring till 
Fastighetsbolaget Sicklaön 40:19. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 25 maj 2020, § 152 
Tjänsteskrivelse från exploateringsenheten Nacka daterad den 23 april 2020 
Bilaga 1 - Köpekontrakt Sicklaön 40: 19 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 
Khashayar Farmanbar (S) yrkade, med instämmande av Esa Örmä (SD), Mikael Carlsson 
(NL), Fredrik Holmqvist (V) och Lisskulla Zayane (MP), att ärendet skulle återremitteras i 
syfte att komplettera ärendet med följande: 
- Analys av påverkan på det gröna sambandet med hänsyn taget till den nu omfattande 

bebyggelsen som redan är genomförd på fastigheten 40:133, vilket inte var planerad när 
tidigare beslut togs. 

 
Mats Gerdau yrkade att återremissyrkandet skulle avslås.  
 
Mikael Carlsson yrkade i andra hand att kommunstyrelsens förslag skulle avslås. 
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Beslutsgång 
Ordföranden ställde först bifall till återremissyrkandet mot avslag och fann att fullmäktige 
hade avslagit återremissyrkandet. Votering begärdes och verkställdes. Följande 
voteringsproposition godkändes: 
”Den som önskar avslå återremissyrkandet röstar ja, den det ej vill röstar nej. Vinner nej 
har kommunfullmäktige beslutat att återremittera ärendet.” 
Vid voteringen avgavs 19 ja-röster och 16 nej-röster. Därmed bifölls återremissyrkandet 
genom så kallad minoritetsåterremiss. 
 
Vid voteringen avgavs röster enligt bilaga. 
• Voteringslista 3 
 
Eftersom kommunfullmäktige beslutade att återremittera ärendet föll övriga yrkanden. 

Protokollsanteckningar 
Mats Gerdau lät anteckna följande till protokollet för Moderaterna. 
”Det är förståeligt att närboende inte vill ha ny bebyggelse inpå knuten. Att sälja dessa två 
tomter har dock varit en förutsättning för att överhuvudtaget kunna medge ökade 
byggrätter och bygga ut vatten och avlopp, vägar och andra allmänna anläggningar med 
rimlig ekonomi för både skattebetalare och fastighetsägarna i området. Projektet har hela 
tiden byggt på att kommunen ska sälja de två markområdena för att kunna finansiera 
utbyggnaden. Att först göra av med pengarna men nu i slutändan säga nej till intäkterna 
vore ytterst oansvarigt.  
Argumentet om att en byggnation på dessa två områden skulle försvaga gröna samband i 
Nacka-Värmdökilen har förts fram och prövats tidigare, både under detaljplanearbetet och 
i överklagandet av detaljplanen, men inte befunnits tillräckligt tunga. Därför har de avslagits 
av överprövande instanser. Vi vill också påminna om att omkringliggande skog beträffande 
Sicklaön 40:19 omfattas av skyddsbestämmelser. Vi har tidigare erfarenheter av att skog 
avverkas för att rent praktiskt underlätta byggprocessen och att avverkningar också ägt 
rum, som hade krävt tillstånd och därför aldrig borde ha skett. För skogen gäller 
strandskydd och området ingår i kommunens kulturmiljöprogram. Det finns två skyddade 
ekar, flera senvuxna tallar och i en del av skogen krävs marklov för trädfällning. 
Byggprocessen får inte medföra onödiga ingrepp i denna naturmark. 
Säljs inte fastigheterna går kommunen miste om 106 Mkr i intäkter. Även om partierna 
hade olika uppfattning när detaljplanen antogs 2011, så har såväl beslut om utbyggnads-PM 
från 2015 som fem olika KF-beslut om projektbudget varit eniga och baserats på att dessa 
markförsäljningar. Intäkterna finns med i budget för 2020, inget parti har minskat 
intäkterna från markförsäljningar i sina budgetalternativ. Säger man nej nu så blir effekten 
att andra angelägna investeringar måste skjutas på framtiden.  
Att inte sälja fastigheterna skulle även innebära en väldig orättvisa i förhållande till andra 
förnyelseområden där vi kräver att kommunen endast ska stå för vissa merkostnader för 
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bussgator, allmänna bad och lekplatser etc men inte för de kostnader som den ”vanliga” 
utbyggnaden medför. Utan försäljningsintäkterna skulle kommunen/skattebetalarna 
subventionera varje fastighet i detta område med över 1 miljon kronor vilket inte är 
försvarbart.  
Det är beklämmande att vänsteroppositionen (S-V-NL-MP) inte orkar stå fast vid den linje 
de haft de senaste åren. Det visar på politisk omognad och stor brist på ansvarstagande.” 
I denna protokollsanteckning instämde Karin Teljstedt för Kristdemokraterna. 
 
Gunilla Grudevall-Steen lät anteckna följande till protokollet för Liberalerna. 
”Fastigheterna Sicklaön 40: 18 och 40: 19 ingår i den gröna kil som löper i östlig-västlig 
riktning genom området. Det är angeläget att den bevaras när dessa fastigheter nu bebyggs. 
Den gröna kilens funktion måste respekteras och träd så långt möjligt sparas. 
Det är också synnerligen angeläget att naturen intill dessa fastigheter inte skadas under 
bygget. I samband med bygglov, och i all annan kontakt som kommunen har med 
exploatören, måste detta inskärpas.” 
 
Hans Peters lät anteckna följande till protokollet för Centerpartiet. 
”Ibland hamnar man i politiska dilemman. Det man skulle vilja göra är inte möjligt. När det 
gäller försäljningen av de två tomterna i Norra Skuru och kommande bostadsbebyggelse är 
det konsekvenserna av tidigare fattat beslut i kommunfullmäktige. Ett beslut som 
Centerpartiet anser inte blev det bästa. 
När detaljplanen för Norra Skuru antogs 2011 reserverade sig Centerpartiet mot beslutet. 
Vi ville se en lägre exploateringsgrad då vi tror att det hade passat bättre i den befintliga 
miljön samt minskat skadan på den gröna kilen. Emellertid drevs detaljplanen igenom av 
andra partier. Detta kan vi i dagsläget inte göra något åt. Detaljplanen medger en 
bebyggelseomfattning som vi i grunden tycker är för stor. Men den utökade byggrätten 
som tillfördes i planarbetet 2005, innebar att de boende i området inte behövde betala lika 
mycket i gatukostnadsersättning än vad som annars hade blivit fallet. Hela den ekonomiska 
kalkylen för projektet har utgått från att den här markförsäljningen genomförs. 
Det är inte rimligt att avstå från en försäljning i dagsläget. Tomterna ger en inkomst till 
kommunen på 106 mkr vilket i dessa tider, med en djup lågkonjunktur på grund av 
Corona-viruset, är mycket betydelsefullt, inte minst för att hålla nere kommunens 
låneskuld. Kommunen har dessutom stora åtaganden när det gäller framtida investeringar 
inte minst i skolor, förskolor, gator och vägar mm. Ekonomiskt ansvarstagande är a och o i 
tider som dessa. En stabil ekonomi är en förutsättning för att kunna genomföra grön 
Centerpolitik längre fram. 
Mot denna bakgrund ser vi ingen annan möjlighet än att sälja de bägge tomterna enligt 
förslaget.  Det är dock mycket viktigt att kommunen i samband med bygglovsprocessen 
verkar för så liten påverkan som möjligt på de biologiska spridningsvägarna genom 
bevarande av träd och annan vegetation samtidigt som hus byggs så att de passar in så bra 
som möjligt i landskapet.” 
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Khashayar Farmanbar lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna. 
”Socialdemokraterna var emot denna detaljplan när den antogs 2011. Ärendet har pågått 
ännu längre. Kommunfullmäktige har dock beslutat om detaljplanen och frågan har prövats 
rättsligt. Det är ett demokratiskt beslut som vi respekterar. Däremot ser vi också att 
förutsättningarna för området har förändrats sedan det tidigare beslutet togs. Därför vill vi 
ha möjlighet att bättre kunna belysa de förändringar som blivit sedan tidigare. I alla 
välfungerande rättsstater väger äganderätten tungt. Därför har kommunen väldigt få 
möjligheter att kunna påverka processen efter en genomförd försäljning. Då är det klokt att 
ta den tid som behövs för att det ska bli rätt. Vi är förvånade över allianspartiernas höga 
tonläge kring detta. Det låter nästan som att detta ärende som har pågått i snart 20 år inte 
klarar av ett par månaders betänketid. Vi tycker att det beteende och inställning som 
allianspartierna visar är kortsiktigt och respektlöst mot det ansvar som vi alla har gentemot 
Nackaborna när vi har fått förtroende att förvalta våra gemensamma egendomar.” 
 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 
”Politiken ska vara konsekvent och trovärdig, rent av förutsägbar för att man som politiker 
ska förstå vad det är för beslut man tar. Att ta så kraftigt ändrade innehåll som i besluten 
som dessa i norra Skuru gör att man blir tvungen att ändra sig. Det är viktigt att ge sig ut i 
verkligheten och se vilka konsekvenser ett beslut kommer att få. Hur kommer dessa beslut 
att påverka att påverka växt- och djurlivet i en tid i Nacka då vi ska värna det? Kommer 
rådjursmamman att fortsätta att föda sitt kid utanför någons köksfönster i den mycket 
oförstörda skogen? Kommer älgar att simma över till Boo-kusten och ta sig in i skogen 
där? Detta är ett grönt förbindelsestråk i väst-östlig riktning som behöver få finnas. Den 
ekonomiska förlusten hade inte uppstått om man inte hade beslutat sig för att bebygga en 
för stor sdel av marken som skär av korridorer för djur och natur. Vi beklagar vårt tidigare 
beslut men trodde att det skulle åtminstone bli på ett mycket mer välanpassat sätt än vad 
det nuvarande är som närmast kan liknas vid ’falsk marknadsföring’.” 
 
Esa Örmä lät anteckna följande till protokollet för Sverigedemokraterna. 
”Sverigedemokraterna vill komplettera sitt yrkande på återremiss med en ytterligare 
motivering och en utförligare ideologisk redogörelse: projektet med fastigheterna Sicklaön 
40:18 och Sicklaön 40:19 är en rik möjlighet för Nacka kommun att byta spår och länka 
över till en klokare och mer skonsam exploateringspolitik. 
Det måste byggas i Nacka, för kommunen växer. Om den saken råder inga delade 
meningar. Allt som någon vill bygga i Nacka måste däremot inte byggas. Inom 
exploateringsprojektet i fråga kan Nacka kommun väga av alla inblandade intressen klokt – 
till exempel intresset av att bevara Nacka grönt och om möjligt inte bygga annat än på 
redan hårdgjorda ytor, till exempel den stora ytan söder om Skurusundsvägen som på 
Lantmäteriverkets kartor kallas område 1 (40:18). Med denna yta skonsamt exploaterad 
drabbas inte heller kommunens resultaträkning efter markförsäljning lika hårt.  Detta tjänar 
generellt allmänintresset av att bevara både Nackas arkitektoniska karaktär och den 
arkitektoniska karaktären hos framför allt äldre kommundelar.  
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En majoritet av politiska intressenter borde kunna mötas i frågan på ett sätt som såväl ger 
utrymme för fastighetsutveckling och nybyggande och som ger kommunen välbehövliga  
markförsäljningsintäkter, samtidigt som skyddsvärda och bevarandevärda miljö- och 
boendeintressen får sin välförtjänta hänsyn.” 
 
Lisskulla Zayane lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet. 
”När detaljplanen där denna fastighet ingår antogs av Kommunfullmäktige år 2011 
reserverade vi i Miljöpartiet oss mot beslutet. Vi hade ett eget förslag om att helt lyfta bort 
exploateringen av områdena A (40:18) och B (40:19). Vi ansåg inte att den orörda 
värdefulla naturmarken borde exploateras över huvud taget. Tyvärr blev vi överkörda av 
den styrande majoriteten som klubbade igenom hela detaljplanen som dessvärre vann laga 
kraft år 2014. Kommunfullmäktige beslutade dock att den nya bebyggelsen skulle placeras 
med hänsyn till landskapsbilden, och så långt som möjligt anpassas efter områdets karaktär 
och befintlig bebyggelses skala. 
Flera boende i området har hört av sig till oss politiker och uttryckt en stark oro för vad 
som ska byggas på fastigheterna 40:18 och 40:19. Vi i Miljöpartiet delar deras oro med 
tanke på vad som håller på att byggas på grannfastigheten i område C (12:133). Där 
uppförs just nu en gigantisk trevåningsbyggnad plus en indragen fjärde våning med 
takterrass. Att påstå att denna byggnad så långt som möjligt anpassats efter områdets 
karaktär och befintlig bebyggelses skala är att fara med osanning. Om det är så att denna 
exploatering är möjlig även på de fastigheter som nu ska försäljas har kommunen vilselett 
medborgarna när planförslaget baxades igenom. 
Miljöpartiet vill att det i samband med försäljningen av de nu aktuella fastigheterna ges 
någon form av garanti till de närboende, att den nya bebyggelsen kommer att anpassas till 
områdets karaktär och den befintliga bebyggelsens skala i enlighet med planbeskrivningens 
intentioner.” 
 
- - - - - 
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§ 171 KFKS 2020/396 

Kommunikationsstrategi 

Beslut 
1. Kommunfullmäktige antar förslagen kommunikationsstrategi enligt bilaga 1 till 
tjänsteskrivelsen daterad den 5 maj 2020. 

Ärende 
Utifrån dagens medielandskap kan det konstateras att det krävs en alltmer genomtänkt, 
flexibel och ständigt närvarande kommunikation. Kommunen har inom flera områden 
utvecklat kommunikationsarbetet över tid. Som en del i detta utvecklingsarbete har 
nuvarande kommunikationspolicy genomgått en översyn. 
 
För att möjliggöra en mer sammanhållen, effektiv och strategiskt inriktad kommunikation 
förslås att en kommunikationsstrategi antas och ersätter nuvarande kommunikationspolicy. 
Genom en kommunikationsstrategi kan strategiska inriktningar och vägval tydliggöras. Av 
den föreslagna strategin anges även målsättningen med kommunens kommunikation samt 
vikten av att utvärdera och följa upp kommunikationsarbetet. Strategin ger även en 
tydlighet avseende innehåll och val av kommunikationskanaler och ger därmed goda 
förutsättningar för en mer tydligare och enhetligare kommunikation till de kommunen är 
till för. Strategin ska skapa förutsättningar för inflytande och dialog och är utgångspunkt 
för kommunens kommunikation om Nacka som kommun och om Nacka som plats. 
Strategin ska även öka förståelsen för skeenden och förändringar i samhället och 
omgivningen som sker samt hjälpa våra Nackabor att se komplexa samband och 
sammanhang. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 25 maj 2020, § 153 
Kommunikationsenhetens tjänsteskrivelse den 5 maj 2020 
Bilaga 1. Förslag på kommunikationsstrategi, reviderad den 20 maj 2020 
Bilaga 2. Kommunikationspolicy (antagen 2012-01-07) 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade, med instämmande av Ninni Lindberg (MP), Tomas Ottosson 
(V), Majvie Swärdh (S), Karin Teljstedt (KD) och Mikael Carlsson (NL), bifall till 
kommunstyrelsens förslag. 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde kommunstyrelsens förslag mot avslag och fann att 
kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med kommunstyrelsens förslag. 
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Protokollsanteckningar 
Majvie Swärdh lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna. 
”Bra kommunikationsstrategi från kommunen och vi ser fram emot implementeringen. Vi 
vill lyfta att transparens och tillgänglighet i kommunikationen är mycket viktig för våra 
medborgare.” 
 
Yusie Rundkvist Chou lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 
” Nackalistan godtar kommunikationsstrategin men skulle önska att det också fanns ett 
tydligare medskick vad gäller nödvändigheten om att varje medarbetare upprätthåller och 
tillämpar offentlighetsstrategin. Nackas enkäter visar att det fortfarande finns brister vad 
gäller tillgänglighet och bemötande som är stora och aktivt behöver arbetas med. Vi ser 
detta som en bra start på ett arbete som måste fortsätta för att utveckla kommunens 
kommunikation med innevånarna.” 
 
- - - - - 
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§ 172 KFKS 2020/53  

Implementering av Agenda 2030 i Nacka 
Redovisning av kommunstyrelsens särskilda uppdrag om hur Agenda 2030 kan implementeras i Nacka, 
Mål och budget 2019–2021 

Beslut 
Kommunfullmäktige noterar följande. 
 
1. Den integrerade synen på hållbar utveckling i Agenda 2030 innebär att det är viktigt att 
se hållbarhetsarbetet som en helhet. En implementering av Agenda 2030 i Nacka 
kommun ska därför inte utgöra något nytt utan utgå från kommunens befintliga 
styrmodell. 
2. Varje nämnd och verksamhet i kommunen identifierar själva vilka prioriterade mål och 
områden som just de kan bidra till och påverka mest. Agenda 2030 ger dessutom ett 
verktyg att mäta kommunens gemensamma ansträngningar och förflyttningar. 
3. Kommunfullmäktiges särskilda uppdrag till kommunstyrelsen om att se över hur FN:s 
Agenda 2030-mål om långsiktig hållbarhet kan implementeras i Nacka förklaras därmed 
för fullgjort. 

Ärende 
I mål och budget 2019-2021 fick kommunstyrelsen ett särskilt uppdrag att se över hur 
FN:s Agenda 2030-mål om långsiktig hållbarhet kan implementeras i Nacka. 
Den 25 september 2015 antog FN:s medlemsländer Agenda 2030, en global 
överenskommelse som inrymmer 17 mål för hållbar utveckling. Den svenska regeringen 
deklarerade tidigt att Sverige ska vara ledande i genomförandet av Agenda 2030 och att 
kommunerna har en nyckelroll i och med att de står närmast invånarna, de lokala företagen 
och civilsamhällets aktörer. 
 
Stadsledningskontorets stab och miljöenheten har genomfört en omvärldsanalys och en 
kartläggning över hur de globala målen relaterar till kommunens ordinarie verksamhet och 
styrning. Huvudsyftet har varit att få en god översikt och förståelse för kommunens 
rådighet till vart och ett av de 17 målen i Agenda 2030, men också hur väl Nacka står sig i 
en jämförelse med andra kommuner utifrån de 50 nyckeltal för Agenda 2030 som finns 
publicerade i kommundatabasen Kolada. Kartläggningen visar att Nacka redan idag gör 
mycket som bidrar till hållbarhet och som stödjer genomförandet av Agenda 2030, såväl i 
det dagliga arbetet som i den långsiktiga planeringen och utvecklingen. 
 
Förslag till implementering av Agenda 2030 utgår från att Nacka med stöd i Agenda 2030 
kan förtydliga och rama in det befintliga hållbarhetsarbetet inom det kommunala 
uppdraget.  
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Inledningsvis kan Nacka kommun bidra till Agenda 2030 genom: 
• Uppföljning av hållbarhetsarbetet i årsredovisningen utifrån nyckeltal/indikatorer i 
Kolada med koppling till Agenda 2030 
• Att respektive nämnd aktivt väljer ut och förhåller sig till de globala målen och 
nyckeltal i Kolada som bedöms som relevanta för nämndens uppdrag 
• Att Nackas hållbarhetsarbete synliggörs på ett sammanhållet och konsekvent sätt 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 25 maj 2020, § 154 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 5 maj 2020 
Bilaga 1. Agenda 2030 - Redovisning av kommunstyrelsens särskilda uppdrag om hur de 
globala målen i Agenda 2030 kan implementeras i Nacka kommun 
Bilaga 2. Kartläggning av Nackas relation till respektive mål i Agenda 2030 
Bilaga 3. Agenda 2030 i andra kommuner 
Bilaga 4. Nackas hållbarhetsarbete - goda exempel 
Bilaga 5. Nackas nyckeltal för Agenda 2030 i Kolada 
Bilaga 6. Jämförelse av Nackas nyckeltal i Agenda 2030 
Bilaga 7. Behandlade styrdokument med koppling till Agenda 2030 

Yrkanden 
Anders Tiger (KD) yrkade, med instämmande av Filip Wiljander (M), Mats Granath (L), 
Lina Olsson (NL) Hans Peters (C), bifall till kommunstyrelsens förslag.  
 
Khashayar Farmanbar (S) yrkade, med instämmande av Fredrik Holmqvist (V) och Viktor 
Ellström (S), att punkt 1 ändras så att den lyder: 
”Den integrerade synen på hållbar utveckling i Agenda 2030 innebär att det är viktigt att se 
hållbarhetsarbetet som en helhet. En implementering av Agenda 2030 i Nacka kommun 
behöver därför utgå från en ny och modern styrmodell, anpassad för vår samtid.” 
 
Vidare yrkade Khashayar Farmanbar och Viktor Ellström bifall till kommunstyrelsens 
förslag avseende punkt 2 och 3. 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde först punkt 1 i kommunstyrelsens förslag mot ändringsförslaget från 
Khashayar Farmanbar och fann att kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med 
kommunstyrelsens förslag. 
 
Därefter ställde ordföranden punkt 2 och 3 i kommunstyrelsens förslag mot avslag och 
fann att kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med kommunstyrelsens förslag. 
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Reservationer  
Khashayar Farmanbar reserverade sig för Socialdemokraterna mot beslutet i punkt 1, till 
förmån för eget förslag. 

Protokollsanteckningar 
Mats Granath lät anteckna följande till protokollet för Liberalerna. 
”Liberalerna är mycket positiva till att Agenda 2030 nu implementeras i kommunens alla 
nämnder och verksamheter. Den genomgång som gjorts av hur de globala målen i Agenda 
2030 relaterar till Nacka kommuns ordinarie verksamhet och styrning är mycket gedigen. 
Den ger en bra grund för ett fortsatt aktivt arbete med att analysera och ställa om 
kommunal verksamhet med hållbarhet i fokus.  
Liberalerna ser fram emot det fortsatta arbetet och avser arbeta aktivt i de nämnder vi leder 
för att implementera prioriterade mål i vår befintliga styrmodell och utgår ifrån att det 
också kommer att gälla samtliga nämnder och verksamheter i Nacka kommun.  
Liberalerna kommer att följa upp att så sker. 
Det är värt att notera att även barnperspektiven ingår i arbetet med Agenda 2030 i 
synnerhet när Barnkonventionen blivit lag from 1 januari 2020.” 
 
Anders Tiger lät anteckna följande till protokollet för Kristdemokraterna. 
” Agenda 2030 är en överenskommelse mellan 193 länder i FN:s regi. Redan det är unikt. 
Att så många länder har kommit överens om hur man ska arbeta för att världen ska 
utvecklas på ett rättvist sätt, förtjänar stor respekt. Att FN, som får utstå så mycket kritik 
för tandlöshet, lyckats orkestrera denna överenskommelse rättfärdigar redan det 
organisationens existens. 
Agenda 2030 handlar om praktiskt taget alla livets områden. Och den gäller alla samhällets 
nivåer och sektorer. Det är naturligt eftersom livets alla delar hänger samman. 
Att Nackas tjänstepersoner i respekt för denna helhetssyn, så noga har arbetat igenom hur 
Nacka ska förhålla sig till alla 17 mål och alla 169 delmål i Agenda 2030 är både 
imponerande och inspirerande. Därigenom visar vi att Nacka kommun tar denna 
omfattande och komplicerade överenskommelse, och därmed vår del av en rättvis 
utveckling i världen, på allvar. 
Agenda 2030 utsätts ofta för förlöjligande påhopp genom sin omfattning och 
detaljrikedom. Dess kritiker lyfter gärna upp ett perifert delmål och pekar på hur udda det 
är, hur lite relevans det har för vår kommun och hur fånigt det är att vi ska ägna oss åt att 
uppfylla det målet. Sådana förlöjliganden måste bemötas med ödmjukhet och saklighet. Det 
är inte rimligt att en överenskommelse som berör 193 länder, och där alla ska vara överens 
om varje punkt, inte kommer att innehålla någon löjeväckande detalj. 
När sådan kritik kommer måste man påminna sig om det stora med att överenskommelsen 
över huvud taget har kommit till stånd, att Nacka står med i ett omfattande globalt arbete 
för att göra vår värld bättre. I en globaliserad värld kan ingen isolera sig och säga att man är 
sig själv nog. Vi hör alla ihop. Vi kommer även i Nacka drabbas om det går illa för en 
annan del av världen. Vi måste därför visa respekt för arbetet med hela Agenda 2030, och 
bidra med vår del, den del av överenskommelsen som är relevant för Nacka. 
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Det gäller nu att detta ärende lotsas igenom alla beslutssteg och dessutom inte blir en 
pappersprodukt i en pärm, utan ett levande dokument inom alla sektorer i Nacka 
kommun.” 
 
Viktor Ellström lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna. 
”Det är fortsatt oklart vad majoriteten har för miljöpolitiska aspirationer. I 
Kommunstyrelsens miljöutskott har oppositionen och majoriteten tillsammans genomfört 
en seminarieövning med post-it lappar. Men resultatet av den övningen är för oss okänd 
och det är utsträckningen som oppositionen har involverats i arbetet.  
Vad som är tydligt är att kommunledningen inte har gjort några framsteg med agenda 2030. 
Samt att hur tillförlitlig och användbar denna rapport egentligen är, är diskutabelt, något 
denna skrivning illustrerar: 
’Kartläggningen visar att kommunen redan idag gör mycket som bidrar till hållbarhet och 
som stödjer genomförandet av Agenda 2030, såväl i det dagliga arbetet som i den 
långsiktiga planeringen och utvecklingen. Även om Nacka redan idag gör mycket som 
bidrar till hållbarhet saknas en övergripande riktning och samsyn kring vad hållbar 
utveckling innefattar och betyder för Nacka som organisation.’ 
Kommunen lyckas på något sätt dra slutsatsen att Nacka redan gör mycket som bidrar till 
hållbarhet... Utan att ha fastställt vad hållbarhet är för något, det är häpnadsväckande. Ty 
hållbarhet och hållbar utveckling är samma sak.  
Vi Socialdemokrater är för en kunskapsbaserad politisk process och handlingskraftig 
miljöpolitik. Därför verkar vi för att kommunen ska påbörja mätningen av dess egna 
utsläpp och införa en koldioxidbudget för den kommunala verksamheten.” 
 
Lina Olsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 
”Det är av största vikt att nu 2020 implementera de 17 globala målen för hållbar utveckling 
av världen, antagna av FNs medlemsländer 2015, i Nacka Kommun. 
Enligt det klubbade förslaget har man valt att låta varje nämnd och kommunalt bolag själv 
bryta ned och ansvara för sina respektive globala mål och delmål. Det innebär att man inte 
skapar någon parallell process till dagens målstyrningsprocess. Dock finns risken att 
nämnderna och kommunala bolagen misslyckat med det stora arbete som att bryta ned och 
följa upp varje mål och delmål innebär. Utrymmet för tolkning är stort. Mål kan missat. För 
att arbetet ska fungera praktiskt krävs en samordnare som stödjer nämnderna vid 
målformulering av de globala målen och delmålen, aggregerar och sammanställer resultaten 
av dessa mål och rapporterar till Kommunfullmäktige. Denna position är inte identifierad i 
förslaget, varvid det kan finnas anledning att komplettera organisationen med denna 
position. Nackalistan kommer att arbeta för att de relevanta globala målen och delmålen 
implementeras i samtliga nämnder och kommunala bolag.” 
 
Esa Örmä lät anteckna följande till protokollet för Sverigedemokraterna. 
”Sverigedemokraterna konstaterar att Agenda 2030 är ett dokument som i huvudsak tar 
sikte på situationen i utvecklingsländer, och att Agenda 2030:s mål mycket ofta redan ingår 
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i svensk offentlig sektors uppsatta mål, alternativt inte ligger inom den kommunala 
kompetensen. 
Det finns dock trots det mål i Agenda 2030 som är värda att lyfta fram, inte minst punkt 
16:s skrivningar om ”…fredliga och inkluderande samhällen…” med tanke på det numera 
mycket våldsamma Sverige, med automatvapenskjutningar bland annat i Nacka och en 
internationellt sett helt unik frekvens av grova bombdåd för ett land i fredstid. Också punkt 
5:s skrivning om ”… jämställdhet och alla kvinnors och flickors egenmakt…” är relevant 
efter den massinvandring till Sverige som gett upphov till mycket starkt kvinnoförtryckande 
subkulturer inom Sveriges gränser – en fråga som klart faller inom den kommunala 
kompetensen.” 
 
Lisskulla Zayane lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet. 
”På pappret ser allt bra ut och det finns också goda förutsättningar att implementeringen av 
Agenda 2030 i Nacka blir framgångsrik. Det är dock viktigt att implementeringen följs upp 
och utvärderas på ett korrekt sätt och att det inte bara hänvisas till vad som står skrivet i 
olika antagna styrdokument. 
En del framåtsyftande kommuner har anpassat hela sina organisationer utifrån agendans 
hållbarhetsdimensioner för att kunna hantera det tvärsektoriella perspektivet i 
hållbarhetsarbetet. Begreppet hållbarhet finns inte explicit med i Nackas styrmodell utan 
tolkas och hanteras olika, alltid delegerat till lägsta effektiva beslutsnivå ute i kommunens 
olika verksamheter. Kommunstyrelsen förtydligar och konkretiserar därmed inte de 
politiska ambitionerna och förhållningssättet utifrån hållbar utveckling utan förlitar sig helt 
på att medarbetarna själva ska fatta de bästa besluten. 
Miljöpartiet anser att det krävs mer resurser med omfattande stöd- och utbildningsinsatser 
för att få medarbetarna i alla olika "stuprör" att samarbeta mot målen i kommunens 
hållbarhetsarbete. Vi vill därför se en hållbarhetsdirektör med uppdrag att samordna detta 
viktiga arbete. Vi anser också att vi kommunen behöver införa klimatneutralitet som ett 
nytt övergripande mål för att ge extra tyngd åt den ekologiska dimensionen av de globala 
målen i Agenda 2030.” 
 
Fredrik Holmqvist lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet. 
”Det är mycket glädjande att Nacka kommun börjar implementeringen av målen i Agenda 
2030. Det hade kunnat ske tidigare bl a genom vår motion om socialt bokslut som avslogs 
av Kommunfullmäktige nyligen. 
Agenda 2030 ska implementeras i den befintliga organisationen med Nackas befintliga 
styrmodell och det ställer vi i Vänsterpartiet frågande inför. Det är inga nya mål eller 
problem som Agenda 2030 pekar på och som Sverige och Nacka ska nå. Målen har funnits 
hela tiden och Nackas styrmodell har haft gott om tid att nå målen innan implementeringen 
startade. Vänsterpartiet anser att målen i Agenda 2030 och Nackas styrmodell, står i 
konflikt med varandra, låg kommunalskatt mot ökad social hållbarhet. 
Eftersom det är ett nytt sätt att se och prioritera som behöver utvecklas för att Nacka 
kommuns Agenda 2030 arbete ska ge utdelning anser Vänsterpartiet att det behövs en 
kompletterande styrning för Agenda 2030, att någon utanför den ordinarie organisationen 
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har ett samlat ansvar för att följa upp och implementera nödvändiga förändringar i 
organisationen.” 
 
- - - - - 
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§ 173 KFKS 2019/1087 

Motion – Kommunalt bostadsföretag i Nacka 
Motion den 18 november 2019 av Tomas Ottosson och Fredrik Holmqvist (V) 

Beslut 
Kommunfullmäktige avslår motionen då kommunen möjliggör bostadsbyggande av 
hyresrätter på annat sätt än genom att bilda ett kommunalt bostadsföretag som förvaltar, 
bygger och förvärvar hyresrätter. 

Ärendet 
Tomas Ottosson och Fredrik Holmqvist (V) lämnade vid kommunfullmäktiges 
sammanträde den 18 november 2019 en motion med förslag om att kommunen bildar ett 
kommunalt bostadsföretag som ska förvalta, bygga och förvärva hyresbostäder. 
Kommunen möjliggör bostadsbyggande av hyresrätter på annat sätt än genom att 
kommunen själv ska förvalta, bygga och förvärva hyresrätter. Motionärernas förslag om att 
bilda ett kommunalt bostadsföretag för att få hyresbostäder förutsätter en ekonomisk 
omprioritering som inte står i rimlig proportion till nyttan för kommunen. Utifrån nämnda 
aspekter bör motionens förslag avslås. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 17 februari 2020, § 44 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och redovisningsenheten, daterad den 20 
december 2019 
Bilaga: Motion - Kommunalt bostadsföretag i Nacka (V) 

Yrkanden 
Hans Peters (C) yrkade, med instämmande av Oliver Rykatkin (M) och Mats Granath (L), 
bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 
Tomas Ottosson (V) yrkade bifall till motionen. 
 
Leonid Yurkovskiy (SD) yrkade, med instämmande av Gunnel Nyman Gräff (S), Ninni 
Lindberg (MP) och Mikael Carlsson (NL), bifall till motionens första att-sats. 

Beslutsgång 
Motionens första att-sats 
Ordföranden ställde kommunstyrelsens förslag mot Tomas Ottossons förslag och fann att 
kommunfullmäktige hade bifallit kommunstyrelsens förslag. 
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Votering begärdes och verkställdes. Följande voteringsproposition godkändes: ”Den som 
bifaller kommunstyrelsens förslag röstar ja, den det ej vill röstar nej. Vinner nej har 
kommunfullmäktige beslutat att bifalla Tomas Ottossons förslag.” 
Vid voteringen avgavs 19 ja-röster och 16 nej-röster. Ordföranden konstaterade att 
kommunstyrelsens förslag därmed hade bifallits. 
Vid voteringen avgavs röster enligt bilaga. 
• Voteringslista 4 
 
Motionens andra och tredje att-sats 
Ordföranden ställde kommunstyrelsens förslag mot Tomas Ottossons förslag och fann att 
kommunfullmäktige hade bifallit kommunstyrelsens förslag. 
 

Reservationer 
Tomas Ottosson reserverade sig för Vänsterpartiet med följande motivering. 
”Vänsterpartiet har ju länge drivit att Nacka åter ska bygga upp ett kommunlat 
bostadsbolag och planera för att minst hälften av alla nya bostäder ska vara hyresbostäder. 
Vi har dessutom krävt att mark för hyresbostäder inte ska upplåtas med tomträtt till 
högstbjudande utan istället till en låg avgäld och med krav på låg inflyttningshyra. Men vi är 
väl medvetna om att det inte är tillräckligt för att alla ska kunna hyra en bostad, många 
kommer ändå inte att ha tillräcklig inkomst för det. Främst behövs statliga insatser men 
även kommunen kan på olika sätt gripa in för att ta sitt bostadsförsörjningsansvar på allvar. 
Förslagen i den här motionen kan vara en väg att gå.” 

Protokollsanteckningar 
Hans Peters (C) lät anteckna följande till protokollet för Centerpartiet. 
”Flera gånger varje år väcks förslaget om att bilda ett kommunalt fastighetsbolag från olika 
oppositionspartier. Antingen sker det i form av motioner eller som yrkanden i samband 
med mål och budget. Oavsett hur många gånger förslaget väcks blir det inte bättre. 
Nacka kommun har valt en annan modell för att få fram hyresrätter, nämligen att vid 
markanvisningar styra upplåtelseformerna. På senare år har dessutom många byggbolag och 
fastighetsägare varit tydligt intresserade av att bygga nya hyresrätter. 
Om kommunen skulle bilda ett bolag skulle det behövas en rejäl upplåning för att både 
köpa in fastigheter och för att bygga nytt i egen regi. En upplåning som det skall betalas 
ränta på. Och som ska betalas av skattekollektivet eller de blivande hyresgästerna. 
Några frågor man kan ställa kring kommunalt bostadsbolag: 
- Blir det lägre hyror? 
- Blir underhållet bättre? 
- Blir det trevligare boendemiljöer? 
- Trivs hyresgästerna bättre i kommunalt ägda bostäder än privata?”  
I denna protokollsanteckning instämde Mats Gerdau för Moderaterna. 
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Mats Granath lät anteckna följande till protokollet för Liberalerna. 
”Nacka behöver fler bostäder, och fler hyreslägenheter. Vem som bygger eller förvaltar 
bostäderna är underordnat, så länge det sköts med god kvalitet. Kommunen ska göra de 
saker som bara en kommun kan göra, och det ska vi göra riktigt bra! Bygga och förvalta 
bostäder finns det andra aktörer som är bättre på än kommuner. Däremot ska vi fortsätta 
driva på för att få fram fler hyresrätter.  
Bostäder för socialt utsatta personer ska ligga i alla delar av kommunen. Liberalerna är helt 
emot "social housing" som leder till än värre segregation. Vi vill ha större valfrihet för var 
och en i Nacka, och då behöver vi en mångfald av boendeformer och fler privata 
hyresvärdar.” 
 
Gunnel Nyman Gräff lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna. 
”Fler hyreslägenheter behövs i Nacka. Områden med blandade boendeformer och 
upplåtelseformer ökar kvaliteten och är viktiga för socialt hållbar samhällsplanering. Vår 
kommun ska kunna inrymma förmånligt boende för en bred målgrupp som äldre, 
småbarnsfamiljer, nyexaminerade studenter och andra. I realiteten har Nacka redan ett 
kommunalt bostadsbolag bestående av de objekt som kommunen redan har köpt in. Det är 
en bra grundplåt att bygga vidare på. Vi socialdemokrater är tydligt emot det begrepp som 
kallas 'social housing'. Hyreslägenheter och andra boenden ska vara till för alla. Vi är inte 
intresserade att bygga områden enbart för personer med låg inkomst och på det sättet 
skapa en strukturell segregation. Samhällets stöd ska fortsatt vara individuellt utformat så 
att var och en som behöver ska kunna få exempelvis bostadstillägg, på det sättet undviker 
vi att bygga områden som blir inkomstmässigt segregerade. Därtill behöver det finnas fler 
bostäder överlag som prismässigt riktar sig till en bredare målgrupp och inte kräver ett stort 
kapital i form av arv eller tidigare sparande. 
Allmännyttiga bostadsbolag har vissa kännetecken som är värda att notera. 
Allmännyttiga bostadsbolag har generellt lägre hyror än privata hyresvärdar. Det går inte att 
alltid att säga att det blir lägre hyror, det kan finnas privata fastighetsägare som håller igen 
hyrorna. Men stora förvaltningar är mer kostnadseffektiva och när vinsten dessutom 
återinvesteras i bolagen så pressas inte hyrorna upp lika mycket. 
Underhållet är generellt sett bättre hos allmännyttiga bostadsbolag, vilket också kan ses i 
boksluten där de oftast investerar mer pengar i underhållet. Så hyresgästerna får mer valuta 
för pengarna. 
Hyresgästföreningen genomför årliga enkäter som visar att de kommunala bostadsbolagen 
har generellt sett nöjdare kunder och har högre andel hyresgäster som trivs i sitt boende.” 
 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 
”Om kommunen etappvis fortsätter att bygga upp en bostadsorganisation för Nackas 
invånare så kan fler invånare ha mer lägenheter att välja på. Det antal nya hyresrätter, 
exklusive studentlägenheter, som har byggts är mycket lågt jämfört med antalet 
bostadsrätter. En egen organisation gör det möjligt att ordna en kö för de många invånare 
som letar efter en lämplig bostad utanför bostadsrätternas andel. Det ger en ökad mångfald 
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och valfrihet och större möjlighet att påverka miljö och utformning. Nackalistan yrkar bifall 
till första att-satsen.” 
 
Leonid Yurkovskiy lät anteckna följande till protokollet för Sverigedemokraterna. 
”Sverigedemokraterna vill förorda ett kommunalt bostadsföretag i Nacka även om partiet 
också ser svårigheter och problem med detta. Bristen på bostäder för framför allt 
ungdomar gör ett kommunalt bostadsföretag till en nödvändighet. Till följd av detta ställer 
sig Sverigedemokraterna bakom att-sats nummer 1 i motionen. 
Det finns också anledning att betona riskerna för att ett kommunalt bostadsföretag helt blir 
ett instrument för sociala förturer av olika slag, eller blir till en helt splittrad organisation 
för underhåll och ombyggnad med ett bostadsbestånd på helt olika platser i kommunen, 
med karaktär av oordnad Noaks ark. Bland annat med de riskerna i åtanke måste de övriga 
att-satserna avvisas.” 
 
Lisskulla Zayane lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet. 
”Att bygga egna nya hyresbostäder innebär ingen kostnad för kommunen eftersom det rent 
ekonomiskt, är en lönsam investering. Sedan finns det också samhällsekonomiska vinster i 
att som kommun förfoga över ett eget bostadsbestånd, att det byggs fler hyresrätter och att 
dessas byggs klimatsmart. 
Eftersom förslaget om att starta ett kommunalt bostadsbolag för att tillskapa fler 
hyresrätter i Nacka röstas ner varje år i kommunfullmäktige föreslog vi i Miljöpartiets 
budget för kommunen ett alternativ med direktägda bostäder. Direktägda bostäder regleras 
inte i lagen om allmännyttiga bostadsaktiebolag vilket innebär större flexibilitet både 
gällande skatter och vid hanteringen av beståndet. Eftersom även bostadsrätter och 
ägarbostäder kan ingå i en sådan konstruktion kan det också skapa integrationsmässiga 
fördelar.” 
 
- - - - - 
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§ 174 KFKS 2019/I085 

Motion – Klimatperspektiv i beslutsunderlag 
Motion den 18 november 2019 av Tomas Ottosson och Fredrik Holmqvist (V) 

Beslut 
Kommunfullmäktige avslår motionen om att analysera de effekter beslut har i mängden 
växthusgaser samt införande av klimatperspektiv i beslutsunderlag. Motionen är med detta 
färdigbehandlad. 

Ärendet 
En liknande motion behandlades under 2019 (KFKS 2018/1100) och redan då noterades 
att allt beslutsunderlag i Nacka kommun ska vara allsidigt, objektivt och brett belysa 
förslagens konsekvenser. Det innebär att ett beslut som har en påverkan på kommande 
generationer ska redan idag på ett sätt där det är relevant lyfta klimat och miljöpåverkan i 
beslutsunderlaget. Enheten bedömer att förslaget med en "expertgranskare" för att beräkna 
växthusgasutsläppen till varje beslutsunderlag kommer att medföra betydande 
merkostnader i ärendeberedningen. Mot bakgrund av ovan föreslås att motionen avslås. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 30 mars 2020, § 75 
Tjänsteskrivelse från miljöenheten den 10 februari 2020 
Bilaga 1 Motionen 

Yrkanden 
Hans Peters (C) yrkade, med instämmande av Anders Tiger (KD), bifall till 
kommunstyrelsens förslag.  
 
Fredrik Holmqvist (V) yrkade, med instämmande av Lina Olsson (NL), Lisskulla Zayane 
(MP) och Viktor Ellström (S), bifall till motionen. 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde kommunstyrelsens förslag mot Fredrik Holmqvists förslag och fann 
att kommunstyrelsens förslag hade bifallits. 

Reservationer 
Fredrik Holmqvist reserverade sig för Vänsterpartiet med följande motivering. 
”Vårt jordklot kommer att överleva en klimatförändring som vi människor inte överlever. 
Det är för människornas och allt annat som lever på vårt klot nu och i framtiden, som vi 
måste ställa om vårt sätt att leva. Utrymmet vi har att släppa ut koldioxid är begränsat om 
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vi ska klara Parisavtalets mål om att inte höja temperaturen mer än max 2 grader, helst 
mindre än 1,5 grader.  
Att beräkna växthusgasutsläppen kostar för mycket, säger alliansen. Kostnaden uppskattas 
till en årsarbetstid. Det är inte dyrt i sammanhanget. Om det hjälper Nackas politiker att ta 
bättre beslut som potentiellt kan påverka generationer, då är det billigt. En vinst, rent av. 
Den här kommunen mäter sin verksamhet. Vi fyller i enkäter och skriver pressreleaser när 
vi får höga placeringar. Vi använder till och med kvantitativa mått för att mäta kvaliteten 
hos kulturverksamheter. Vi mäter mycket, men inte alltid rätt. Måttstockar som saknas är 
konsumtionsbaserade utsläpp, och vi vill inte veta vad ett betonghus eller en motorväg 
kostar i utsläpp.  
Tills faktiska åtgärder för klimatet finns på plats kommer Vänsterpartiet, och med all 
sannolikhet övriga oppositionen, fortsätta ställa krav på kommunfullmäktige.” 

Protokollsanteckningar 
Viktor Ellström lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna. 
”Vi Socialdemokrater gläds över att idén om koldioxidbudget vinner gehör hos fler av 
fullmäktiges partier, vårt förslag som röstades ner i samband med budgetbehandlingen för i 
år är inte längre det enda och gott så. För det är bara genom att mäta den kommunala 
verksamhetens utsläpp och redovisa den som vi kan ta besluten som behövs för ett 
effektivt och långsiktigt arbete med klimatomställningen i kommunen.” 
 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 
”Nackalistan yrkar ännu en gång bifall till motionen, precis som vi yrkare bifall till en 
snarlik motion i juni 2019. Nacka kommun bör addera en rubrik "konsekvenser för 
klimatet" i beslutsärenden, precis som kommunen idag har rubriken "konsekvenser för 
barn". Nacka Kommun behöver göra mycket mer för att höja sin kompetens och förbättra 
beslutsunderlag. Vi beklagar att varken motionen 2019 eller denna motion fick bifall av 
majoriteten.” 
 
Esa Örmä lät anteckna följande till protokollet för Sverigedemokraterna. 
”Klimatet blir varmare globalt och att detta har nästan säkert att göra med mänsklig 
aktivitet.  Sverige måste göra sitt, men vi i Sverigedemokraterna eftersträvar också sunt 
förnuft, någonting som ofta fattas i debatten. 
Det har i västvärlden skapats en kult av miljöpolitiskt självplågeri som påminner om en 
fanatisk religiös rörelse. Det anses, i sig, vara bra för miljön att bestraffa och skylla på oss 
själva.  
Sveriges utsläpp av växthusgaser är dock små, trots att vi har tung industri och stora behov 
av transport och uppvärmning. Dessutom fångar våra växande skogar upp mer än fyra 
femtedelar av våra bruttoutsläpp.  
Alltså är vi svenskar inte skyldiga, och alltså ska vi inte straffas. 
Sveriges andel av de globala utsläppen är ungefär 1,3 promille vilket motsvarar Sveriges 
andel av världens befolkning. Dessutom tar Sveriges växande skogar upp 80% av våra 
bruttoutsläpp. Sveriges utsläpp minskar, och närmar sig nollutsläpp. Andelen kärnkraft och 
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förnybar energi är stor, andelen kol är försumbar. Samtidigt som Sverige drar åt skruven för 
medborgare och företag, och uppfinner fler och mer galna utsläppsmål bara för just 
Sverige, ökar stora förorenare som Kina och Indien sin egen kolkapacitet. 
Vi sverigedemokrater blir ofta tillhållna att vi ska inse vad som faller inom den kommunala 
kompetensen och vad som inte gör det. I sammanhanget måste vi nu återgälda detta, för 
Nacka kommuns vidkommande. Det som verkligen är farligt för klimatet, är nämligen 
sådant som inte faller inom Nacka kommuns möjligheter att besluta. Några få exempel:  
• Köpemönstret där man köper varor som produceras i fjärran länder för långtransport  
• Nedstängning av ren, säker och fossilfri kärnkraft  
• Massmigration av befolkning från varma, lågenergiförbrukande länder till Sverige” 
 
Lisskulla Zayane lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet. 
”Att uppmärksamma vilka konsekvenser för klimatet de beslut vi tar i kommunen ligger väl 
i tiden då det brådskar med att minska ner våra klimatavtryck. Alla steg som bidrar till att vi 
blir uppmärksamma på det totala utsläppet kommunen gör behövs nu. Vi måste börja 
tänka mer långsiktigt och hållbart. De beslut vi fattar idag påverkar kommande 
generationer. Att i våra underlag ta hänsyn till det och i tjänsteskrivelser redovisa påverkan 
inte bara på dagens barn, utan också morgondagens, är därför inte bara nödvändigt utan 
också naturligt. Miljöpartiet har därför tidigare föreslagit att dagens stycke i 
tjänsteskrivelserna med påverkan på barn även ska innefatta morgondagens barn, dvs 
kommande generationer och klimatet.” 
 
- - - - - 
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§ 175 KFKS 2019/ I 091 

Motion – Kollektivresebidrag för anställda i Nacka 
kommun 
Motion den 18 november 2019 från Tomas Ottosson och Fredrik Holmqvist (V) 

Beslut 
Kommunfullmäktige avslår förslagen i motionen eftersom Nacka kommun redan är en 
föregångskommun för klimat- och hälsosmarta val i arbete och resande, och det finns även 
en möjlighet för anställda att köpa årskort på SL genom nettolöneavdrag. Motionen är 
därmed färdigbehandlad. 

Ärendet 
Motionärerna från Vänsterpartiet har lämnat in en motion om att utlysa klimatnödläge. 
Vänsterpartiet framför att en av de åtgärder som behöver vidtas är att stimulera till fler 
resor med kollektivtrafik, även bland dem som vanligtvis använder bilen. Förslaget är att 
Nacka kommun erbjuder anställda ett SL-kort för tre månader, så att de som vill prova att 
klara vardagen med betydligt mindre bilkörning eller helt utan, ska kunna göra det. Nacka 
kommun är en föregångskommun för klimat- och hälsosmarta val i arbete och resande 
genom möjligheten att via arbetsgivaren hyra cykel med bruttolöneavdrag och köpa årskort 
på SL genom nettolöneavdrag. Dessa personalförmåner bedömer stadsledningskontoret 
som tillräckliga för att främja hälsa och hållbar utveckling. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 30 mars 2020, § 76 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret, daterad den 3 mars 2020 
Bilaga 1 Motion – Kollektivresebidrag för anställda i Nacka kommun  

Yrkanden 
Peter Zethraeus (M) yrkade, med instämmande av Mikael Carlsson (NL), bifall till 
kommunstyrelsens förslag.  
 
Tomas Ottosson (V) yrkade bifall till motionen. 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde kommunstyrelsens förslag mot Tomas Ottossons förslag och fann att 
kommunstyrelsens förslag hade bifallits. 
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Reservationer 
Tomas Ottosson reserverade sig för Vänsterpartiet med följande motivering. 
”Med akut klimathot och en upphettning av jorden på grund av växthusgas utsläpp från 
bland annat Nacka är avslaget på motionen helt fel enligt oss i Vänsterpartiet. 
Transportsektorn är Nackas största utsläppskälla till växthusgaser och vår motion om att 
erbjuda anställda i Nacka kommun ett resebidrag till SL-kort med ett maxtak på 1500 kr är 
en mycket lågkostnad för kommunen men kan göra att det väcks ett intresse för att byta ut 
bilåkningen till och från jobbet mot kollektivtrafik. Motionen innehåller vid ett bifall från 
Kommunfullmäktige ett högt signalvärde till anställda och boende i kommunen att det är 
dags att ställa om till att klara Sveriges och Nackas klimatmål med stora årliga minskningar 
av utsläpp av växthusgaser.” 

Protokollsanteckningar 
Khashayar Farmanbar lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna. 
”Vi instämmer i motionens andemening. Dock innebär genomförandet en del praktiska 
problem. Hur ska det mätas att den anställd som har mottagit bidragit verkligen väljer att 
"övergå till i huvudsak kollektiva färdmedel". Även om de konkreta förslagen i just denna 
motion är svåra att genomföra, vill vi gärna se att kommunen tar fler steg i den andemening 
som motionen för fram genom breda lösningar för stora grupper av anställda i kommunen 
och för Nackaborna.” 
I denna protokollsanteckning instämde Lisskulla Zayane för Miljöpartiet. 
 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 
”Nackalistan ställer sig positiva till ökad kollektivt resande, gång och cykel. Vi har dock 
landat i att just detta förslag inte ger maximal nytta för pengarna eller klimatet.” 
 
- - - - - 
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§ 176 KFKS 2019/1081 

Motion – Byggandet av hyresbostäder och 
inflyttningshyror 
Motion den 18 november 2019 av Lisa Rasmussen och Tomas Ottosson (V) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
I motion den 18 november 2019 av Lisa Rasmussen m.fl. (V) föreslås att minst hälften av 
alla bostäder som byggs i Nacka ska vara hyresbostäder. I motionen föreslås även att 
kommunen använder de verktyg man har för att hålla nere inflyttningshyrorna och att 
verktyg för detta är att låta de privata byggbolagen tävla om byggbar mark genom lägst 
inflyttningshyra istället för högsta markpris.  
 
För att målet om en stadsutvecklingsekonomi i balans ska nås utgör intäkter från 
markförsäljningar en grundläggande förutsättning. Att göra större avsteg från principen om 
marknadsmässigt pris och att hälften av alla bostäder som byggs i Nacka ska vara 
hyresbostäder får direkta effekter på kommunens förutsättningar att uppnå detta mål.  
 
Marknadsmässigt pris och varierade upplåtelseformer ska enligt gällande "Program för 
markanvändning med riktlinjer för markanvisnings- och exploateringsavtal" alltid vara en 
utgångspunkt i underlaget vid försäljning eller upplåtelse. Därutöver finns möjlighet för 
kommunstyrelsen att avgöra om villkor för boendekostnad och sociala boenden ska finnas 
med i underlaget till markanvisningen. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 30 mars 2020, § 77 
Tjänsteskrivelse från enheten för strategisk stadsutveckling den 30 januari 2020 
Motionen 
 
- - - - - 
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§ 177 KFKS 2019/1174 

Motion – Underhåll av sålda fastigheter 
Motion den 12 december 2019 av Khashayar Farmanbar och Emelie Norborg Friberg (S) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
Nacka kommun har sålt fastigheter till Rikshem respektive Hemsö. Dialog sker regelbundet 
på ledningsnivå mellan kommunen och båda fastighetsägarna för att säkerställa en 
långsiktigt strategisk förhyrning av lokalerna. En del av denna dialog är bland annat att 
säkerställa renovering av lokalerna. Samtliga hyresavtal anger att lokalerna hyrs i befintligt 
skick och att kommunen inte har rätt att ställa krav på avhjälpande av brister i lokalerna 
som förelåg vid hyrestidens början. Möjlighet till sanktionsåtgärder är därmed inte möjligt i 
de fall brister i underhållet fanns vid avtalens ingående. Fastighetsägarna ska emellertid 
utföra sedvanligt periodiskt underhåll som åligger dem med skäligt underhållsintervall. I ett 
flertal av lokalerna finns behov av sedvanligt underhåll och dialoger kring detta pågår med 
de berörda fastighetsägarna. I det fall sedvanligt underhåll ändå inte sker kan hyresgästen, 
som en sista möjlighet, själva åtgärda underhållet och fakturera hyresvärden. Så har även 
skett vid något tillfälle då dialogen med hyresvärden inte har fungerat. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 30 mars 2020, § 78 
Tjänsteskrivelse från enheten för fastighetsförvaltning den 27 januari 2020 
Motionen 
 
- - - - - 
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§ 178 KFKS 2019/1065 

Motion – Verka för nya vagnar för Saltsjöbanan 
Motion den 18 november 2019 från Khashayar Farmanbar m.fl. (S)   

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
Khashayar Farmanbar m.fl. från Socialdemokraterna har inkommit med ett förslag om att 
Nacka kommun ska verka för att Saltsjöbanan snarast förses med nya moderna vagnar. 
Motionärerna anför att Saltsjöbanans vagnar börjar närma sig slutet av sin tekniska 
livslängd samt att de senaste två höstarna har gett skadade hjul till följd av lövhalka. 
Motionärerna menar att behovet av nya moderna och funktionella vagnar därmed är akut. 
 
Trafikförvaltningen ansvarar genom ett strategiskt och långsiktigt arbete för utvecklingen 
av kollektivtrafiken i Nacka kommun, inklusive att utveckla Saltsjöbanan. För närvarande 
pågår ett upprustningsarbete av Saltsjöbanan som beräknas vara klart 2026. Nacka 
kommun övervakar detta arbete samt verkar i dialog med Trafikförvaltningen för att 
Saltsjöbanan ska förses med nya moderna vagnar. 
 
Natur och -trafiknämnden har berett ärendet och föreslår kommunfullmäktige besluta att 
det redan pågår ett arbete som uppfyller intentionerna bakom förslaget i motionen, samt att 
motionen i och med detta ska anses färdigbehandlad. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 4 maj 2020, § 113 
Protokollsutdrag från natur- och trafiknämnden den 18 februari 2020, § 29 
Tjänsteskrivelse från trafikenheten, daterad den 14 januari 2020 
Bilaga Motion - Verka för nya vagnar för Saltsjöbanan (S) 
 
- - - - - 
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§ 179 KFKS 2019/924 

Motion – Klimatneutralitet som övergripande mål 
Motion den 7 oktober 2019 från Sidney Holm och Lisskulla Zayane (MP) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
Motionen inkom den 7 oktober 2019 från Sidney Holm och Liskulla Zayane (MP), med 
förslag om att Nacka inför klimatneutralitet som ett övergripande mål i kommunens mål 
och resultatstyrning. Motionärerna menar att de pågående klimat-och miljöfrågorna i 
kommunen har blivit lite för mycket i ett stuprör vid sidan av, separat från kommunens 
övriga verksamheter. 
 
Kommunstyrelsens miljöutskott gör bedömningen att Nacka kommuns nuvarande och 
kommande miljö- och klimatarbete rimmar väl med att fullgöra Sveriges åtagande för att 
minska klimatpåverkan och att det därmed inte är nödvändigt att införa klimatneutralitet 
som övergripande mål. Stadsledningskontoret gör samma bedömning som miljöutskottet 
om att Nacka kommun redan idag kan anses bidra till minskad klimatpåverkan. Ett femte 
övergripande mål om klimatneutralitet i kommunens mål -och resultatstyrning tillstyrks inte 
då intentionen med förslaget redan anses uppfyllas inom ramen för kommunens styrmodell 
och nuvarande fyra övergripande mål. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 4 maj 2020, § 114 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontorets stab, daterad den 18 februari 2020 
Bilaga 1 Motion - Klimatneutralitet som övergripande mål (MP) 
Bilaga 2 Protokollsutdrag från kommunstyrelsens miljöutskott den 21 januari 2020, § 6 
 
- - - - - 
 
  



 
59 (86) 

 15 juni 2020 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 
 

§ 180 KFKS 2019/1079 

Motion – Sänkt och indexerat arvode för 
förtroendevalda 
Motion den 18 november 2019 från Tomas Ottosson och Fredrik Holmqvist (V) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
Tomas Ottoson och Fredrik Holmqvist från Vänsterpartiet har lämnat in en motion med 
förslag om att arvodet för ett heltidsuppdrag som kommunalråd ska vara 100 procent av 
prisbasbeloppet varje månad, samt att kommunstyrelsens ordförande ska få ett tillägg på 20 
procent av prisbasbeloppet per månad. Mot bakgrund av detta föreslås i motionen att 
kommunalråds- och gruppledararvodena istället bör sänkas och justeras i och med nästa 
mandatperiod. Stadsledningskontorets utredning av arvoden till kommunalråd och 
oppositionsråd visar att arvodena i kommunens jämförelsekommuner ligger på 
motsvarande nivåer och mot den bakgrunden föreslås ingen ändring av 
kommunfullmäktiges beslut om arvoden. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 4 maj 2020, § 115 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret, daterad den 15 april 2020 
Bilaga 1 Motion - Sänkt och indexerat arvode för förtroendevalda (V) 
 
- - - - - 
 
  



 
60 (86) 

 15 juni 2020 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 
 

§ 181 KFKS 2019/1090 

Motion - Klimat- och utsläppsperspektiv i bolagsdirektiv 
Motion den 18 november 2019 från Tomas Ottosson och Fredrik Holmqvist (V) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
Representanter från Vänsterpartiet har inkommit med en motion med förslag 
om att uppdatera ägardirektiven för kommunens helägda bolag Nacka vatten och avfall AB 
och Nacka energi AB så att direktiven innehåller klimat- och utsläppsperspektiv. 
 
Stadsledningskontoret, tillsammans med verkställande direktörer för de helägda bolagen, 
föreslår att kommunfullmäktige avslår förslagen i motionen. De helägda bolagen omfattas 
av kommunens styrande dokument och har krav på sig att följa gällande lagstiftning samt 
vara ledande i att bedriva en effektiv verksamhet. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 4 maj 2020, § 116 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret den 11 januari 2020 
Bilaga 1 Motion - Klimat- och utsläppsperspektiv i bolagsdirektiv (V) 
 
- - - - - 
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§ 182 KFKS 2019/1092 

Motion – Insatser för kommunens klimatarbete 
Motion den 18 november 2019 från Tomas Ottosson och Fredrik Holmqvist (V) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
Nacka kommun arbetar idag på olika sätt i den linje som motionärerna föreslår i sitt 
förslag. Exempelvis så arbetar Nacka med att lyfta miljö- och klimatarbetet genom att 
synliggöra arbetet både i årsredovisning och på Nackas hemsida, för att enklare 
kommunicera ut miljö- och klimatfrågorna. Nacka är även med i nätverk, där ett exempel 
är Eurocites, där Nacka redan 2015 gick med i miljöforumet. Sammantaget är 
bedömningen att arbete redan pågår med att uppfylla intentionerna med motionärernas 
yrkande gällande punkt ett, två och fem med avslag på punkt tre och fyra. Motionen har 
beretts av kommunstyrelsens miljöutskott, som beslutade i enlighet med miljöenhetens 
förslag. Därefter har en revidering skett i tjänsteskrivelsen och i förslag till beslut inför 
beredning i kommunstyrelsens arbetsutskott. Detta för att synliggöra det uppdrag som 
kommunens miljö-och stadsbyggnadsnämnd har och som har bäring på 
förslaget till beslut (punkt 4). 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 4 maj 2020, § 117 
Tjänsteskrivelse från miljöenheten från den 10 februari 2020, reviderad den 20 april 2020 
Bilaga 1 Protokollsutdrag från kommunstyrelsens miljöutskott den 10 mars 2020 § 15 
Bilaga 2 Tjänsteskrivelse till kommunstyrelsens miljöutskott från miljöenheten, 
daterad den 10 februari 2020 
Bilaga 3 Motion - Insatser för kommunens klimatarbete (V) 
 
- - - - - 
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§ 183 KFKS 2019/1072 

Motion - Kartläggning och samordning av arbete med 
elever med omfattande frånvaro 
Motion den 18 november 2019 från Tomas Ottosson och Fredrik Holmqvist (V) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
Kommunstyrelsens verksamhetsutskott, socialnämnden och utbildningsnämnden har yttrat 
sig över en motion om kartläggning och samordning av arbetet med elever som har 
omfattande frånvaro. Samtliga remissinstanser framhåller vikten av detta arbete och att det 
pågår. Ansvarsförhållandena för samtliga inblandade i en elevs frånvaroproblematik, från 
vårdnadshavare till rektor, huvudman och hemkommun är reglerat i skollagen. 
Kommunstyrelsens verksamhetsutskott noterar liksom utbildningsnämnden att det därför 
redan åligger huvudmän och hemkommun att tillse att skolplikten fullgörs. 
Utbildningsnämnden kommer att behandla ett ärende som redovisar frånvarostatistiken 
utifrån huvudmännens rapporterande på sitt sammanträde i juni. I november kommer 
nämnden dessutom att behandla ett ärende som rör riktlinjer för skolpliktsarbetet och som 
en del av översynen ska även utbildningsnämndens samordningsansvar att ingå. Mot 
bakgrund av remissvaren om hur nämnderna arbetar med elevers frånvaro och att det 
redan åligger huvudmän och hemkommun att arbeta för att elever ska fullgöra sin skolplikt 
och att samverka för elevers bästa, bedöms det redan pågå ett arbete som uppfyller 
intentionerna bakom förslagen i motionen.  
 
Vid sammanträdet med kommunstyrelsens arbetsutskott den 28 april 2020 beslutades även 
att föreslå kommunstyrelsen att föreslå en notering om att utbildningsenheten i samverkan 
med skolhuvudmän, barn- och elevhälsan och barn- och familjeenheten genomför en  
översyn av riktlinjerna om skolplikt. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 4 maj 2020, § 118 
Bilaga 1 Motion - Kartläggning och samordning av arbetet med omfattande frånvaro 

(V) 
Bilaga 2  Protokollsutdrag (inklusive tjänsteskrivelse) från kommunstyrelsens 

verksamhetsutskott den 17 mars 2020 § 16 
Bilaga 3  Protokollsutdrag (inklusive tjänsteskrivelse) från socialnämnden den 24 mars 

2020 § 29 
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Bilaga 4  Protokollsutdrag (inklusive tjänsteskrivelse) från utbildningsnämnden den 20 

februari 2020 § 12 
 

- - - - - 
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§ 184 KFKS 2019/832 

Motion – Särskilt stöd för hemmasittande barn och unga 
Motion den 16 september 2019 från Khashayar Farmanbar m.fl. (S) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
Kommunstyrelsens verksamhetsutskott och utbildningsnämnden har yttrat sig över en 
motion om särskilt stöd för hemmasittande barn och unga. Remissinsatserna framhåller 
vikten av detta arbete. Det åligger redan huvudmän och hemkommun att vidta insatser och 
åtgärder för att tillse hur elever fullgör sin skolplikt. Ansvarsförhållandena för samtliga 
inblandade i en elevs frånvaroproblematik, från vårdnadshavare till rektor, huvudman och 
hemkommun är reglerat i skollagen. Det är även upp till varje huvudman att bestämma hur 
de bäst ska arbeta för att uppfylla skollagens krav på att tillse att eleverna i deras skolor 
fullgör sin skolgång. Då det redan pågår ett arbete som uppfyller intentionerna bakom 
förslagen i motionen bör motionen anses färdigbehandlad. 
 
Vid sammanträdet med kommunstyrelsens arbetsutskott den 28 april 2020 beslutades även 
att föreslå kommunstyrelsen att föreslå en notering om att utbildningsenheten i samverkan 
med skolhuvudmän, barn- och elevhälsan och barn- och familjeenheten genomför en 
översyn av riktlinjerna om skolplikt. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 4 maj 2020, § 119 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och utbildningsenheten, daterad den 27 mars 
2020 
Bilaga 1  Motion - Särskilt stöd för hemmasittande barn och unga (S) 
Bilaga 2  Protokollsutdrag (inklusive tjänsteskrivelse) från kommunstyrelsens 

verksamhetsutskott den 17 mars 2020 § 15 
Bilaga 3 Protokollsutdrag (inklusive tjänsteskrivelse) från utbildningsnämnden den 20 

februari 2020 § 11 
 
- - - - - 
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§ 185 KFKS 2019/1068 

Motion – Åtgärder för socialtjänstens personal 
Motion den 18 november 2019 från Christina Ståldal m.fl . (NL) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
Motionen föreslår åtgärder för att förbättra personalläget inom socialnämndens 
verksamhet. Kommunfullmäktige har i mål och budget 2020-2022 fattat beslut om att 
tillföra socialnämnden 12, 9 miljoner kronor till barn- och ungdomsvård. Flera av de 
föreslagna aktiviteterna i motionen pågår idag inom ramen för den satsning som 
kommunfullmäktige gjort. Ett av förslagen i motionen är att erbjuda personal som har 
tjänstgjort i kommunen i tre år och mer en nedgång i arbetstid till 80 procent utan 
löneavdrag. Nacka kommun tillämpar de centralt och lokalt förhandlade kollektivavtal som 
gäller för till exempel arbetstider. Även lika lön för lika arbete är en viktig princip i Nacka 
kommun. Att erbjuda en av kommunens personalkategorier ett lägre heltidsmått med 
bibehållen lön skulle vara kostnadsdrivande och inte ge maximalt värde för skattepengarna. 
Socialnämnden föreslår att kommunfullmäktige avslår motionen. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 4 maj 2020, § 120 
Tjänsteskrivelse från barn- och familjeenheten den 30 april 2020 
Bilaga 1 Protokollsutdrag från socialnämnden den 24 mars 2020, § 27 
Bilaga 2 Tjänsteskrivelse till socialnämnden från barn- och familjeenheten, daterad den 9 
mars 2020 
Bilaga 3 Motion - Åtgärder för socialtjänstens personal (NL) 
 
- - - - - 
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§ 186 KFKS 2019/1175 

Motion – Öppenhet i styrning 
Motion den 16 december 2019 från Christina Ståldal m.fl. (NL) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
I motionen föreslås att alla enkäter och faktaöversyner som kommunen ifyller i 
tävlingssammanhang ska göras av minst två personer. Det föreslås även att samtliga partier 
får tidig och faktagranskad information om alla planer för att kunna fullgöra sitt 
oppositionsarbete. Slutligen förslås att bland annat öppenhet ska prägla Nackas styrning så 
att medborgare och opposition får drägliga villkor och att medborgarnas förtroende för 
demokratin och öppenheten ökar i Nacka. 
 
Utredningen av motionen lyfter att alla tjänstepersoner i Nacka kommun har att iaktta ett 
sakligt och opartiskt förhållningssätt i sin yrkesutövning. Detta ligger väl i linje både med 
kommunens styrmodell och relevant lagstiftning, och är en viktig del i att sakliga och 
opartiska underlag tas fram i det arbete som utförs av tjänstemannaorganisationen. Det 
bedöms inte finnas skäl till att inrätta särskilda kontrollmoment i samband med besvarande 
av enkäter. Det demokratiska oppositionsarbetet har goda förutsättningar att fullgöras då 
kommunens förtroendevalda redan idag får en tidig och faktagranskad information om alla 
planer i enlighet med gällande lagstiftning. Detta gäller för förtroendevalda inom såväl 
opposition som majoritet, och andra intresserade. Det kan även noteras att 
beslutsunderlagen tillgängliggörs då de är färdigställda och upprättade utifrån 
bestämmelserna om allmänna handlingar i offentlighets- och sekretesslagen. Det är av stor 
vikt att kommunen fortsätter att kontinuerligt arbeta med insyn, tillit och demokrati 
eftersom hela kommunens organisation arbetar på uppdrag av Nackaborna. Goda 
förutsättningar för öppenhet i styrningen av Nacka kommun ges av relevant lagstiftning 
tillsammans med kommunens styrmodell. Del av det arbete som görs för att utveckla den 
lokala demokratin sker genom val- och demokratinämndens utökade uppdrag. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 4 maj 2020, § 121 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret, stadsledningskontorets stab och juridik- och 
kanslienheten 
Bilaga Motion - Öppenhet i styrning (NL) 
 
- - - - - 
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§ 187 KFKS 2019/827 

Motion – Agenda 2030 i Nacka kommuns styrmodell 
Motion den 16 september 2019 från Khashayar Farmanbar m.fl. (S) 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
 
Kommunfullmäktige noterar att det har genomförts ett arbete kring att se hur de globala 
målen i Agenda 2030 kan implementeras i Nacka, där det motionärerna efterfrågar har 
ingått som en naturlig del att undersöka. Motionen är därmed färdigbehandlad. 

Ärende 
Motionärerna yrkar på att kommunfullmäktige beslutar att Nacka kommun implementerar 
Agenda 2030:s hållbarhetsarbete i kommunens styrmodell. 
I Mål och budget för 2019-2021 fick kommunstyrelsen i särskilt uppdrag av 
kommunfullmäktige att: se över hur FN:s Agenda 2030-mål om långsiktighållbarhet kan 
implementeras i Nacka. Inom ramen för arbetet med att se över hur Agenda 2030 kan 
implementeras i Nacka har det som motionärerna efterfrågar varit en viktig komponent att 
belysa. Av redovisningen om det särskilda uppdraget framgår i huvudsak att 
implementeringen av Agenda 2030 behöver vara en del av den löpande ordinarie 
verksamheten som tar avstamp i kommunens nuvarande styrmodell. 
Det är viktigt att se hållbarhetsarbetet som en helhet. En implementering av Agenda 2030 i 
Nacka kommun ska därför inte utgöra något nytt utan utgå från kommunens befintliga 
styrning och mål. Varje nämnd och verksamhet i kommunen bör sedan själva identifiera 
vilka prioriterade mål och områden som just de kan påverka mest och även följa upp. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 19 maj 2020, §73 
Stadsledningskontorets stabs tjänsteskrivelse den 5 maj 2020 
Bilaga 1 - Motion Agenda 2030 i Nacka kommuns styrmodell (S) 

Yrkanden 
Anders Tiger (KD) yrkade, med instämmande av Filip Wiljander (M), Mats Granath (L), 
och Hans Peters (C), bifall till kommunstyrelsens förslag.  
 
Khashayar Farmanbar (S) yrkade, med instämmande av Fredrik Holmqvist (V), Lisskulla 
Zayane (MP) och Viktor Ellström (S), bifall till motionen. 
 



 
68 (86) 

 15 juni 2020 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde kommunstyrelsens förslag mot Khashayar Farmanbars förslag och 
fann att kommunstyrelsens förslag hade bifallits. 

Reservationer 
Khashayar Farmanbar reserverade sig mot beslutet för Socialdemokraterna. 

Protokollsanteckningar 
Esa Örmä lät anteckna följande till protokollet för Sverigedemokraterna. 
”Sverigedemokraterna konstaterar att Agenda 2030 är ett dokument som i huvudsak tar 
sikte på situationen i utvecklingsländer, och att Agenda 2030:s mål mycket ofta redan ingår 
i svensk offentlig sektors uppsatta mål, alternativt inte ligger inom den kommunala 
kompetensen. 
Det finns dock trots det mål i Agenda 2030 som är värda att lyfta fram, inte minst punkt 
16:s skrivningar om ”…fredliga och inkluderande samhällen…” med tanke på det numera 
mycket våldsamma Sverige, med automatvapenskjutningar bland annat i Nacka och en 
internationellt sett helt unik frekvens av grova bombdåd för ett land i fredstid. Också punkt 
5:s skrivning om ”… jämställdhet och alla kvinnors och flickors egenmakt…” är relevant 
efter den massinvandring till Sverige som gett upphov till mycket starkt kvinnoförtryckande 
subkulturer inom Sveriges gränser – en fråga som klart faller inom den kommunala 
kompetensen.” 
 
Lisskulla Zayane lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet. 
”På pappret ser allt bra ut och det finns också goda förutsättningar att implementeringen av 
Agenda 2030 i Nacka blir framgångsrik. Det är dock viktigt att implementeringen följs upp 
och utvärderas på ett korrekt sätt och att det inte bara hänvisas till vad som står skrivet i 
olika antagna styrdokument. 
En del framåtsyftande kommuner har anpassat hela sina organisationer utifrån agendans 
hållbarhetsdimensioner för att kunna hantera det tvärsektoriella perspektivet i 
hållbarhetsarbetet. Begreppet hållbarhet finns inte explicit med i Nackas styrmodell utan 
tolkas och hanteras olika, alltid delegerat till lägsta effektiva beslutsnivå ute i kommunens 
olika verksamheter. Kommunstyrelsen förtydligar och konkretiserar därmed inte de 
politiska ambitionerna och förhållningssättet utifrån hållbar utveckling utan förlitar sig helt 
på att medarbetarna själva alltid ska fatta de bästa besluten. 
Miljöpartiet anser att det krävs mer resurser med omfattande stöd- och utbildningsinsatser 
för att få medarbetarna i alla olika "stuprör" att samarbeta mot målen i kommunens 
hållbarhetsarbete. Vi vill därför se en hållbarhetsdirektör med uppdrag att samordna detta 
viktiga arbete. Vi anser också att vi kommunen behöver införa klimatneutralitet som ett 
nytt övergripande mål för att ge extra tyngd åt den ekologiska dimensionen av de globala 
målen i Agenda 2030.” 
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Fredrik Holmqvist lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet. 
”Det är mycket glädjande att Nacka kommun börjar implementeringen av målen i Agenda 
2030. Det hade kunnat ske tidigare bl a genom vår motion om socialt bokslut som avslogs 
av Kommunfullmäktige nyligen. 
Agenda 2030 ska implementeras i den befintliga organisationen med Nackas befintliga 
styrmodell och det ställer vi i Vänsterpartiet frågande inför. Det är inga nya mål eller 
problem som Agenda 2030 pekar på och som Sverige och Nacka ska nå. Målen har funnits 
hela tiden och Nackas styrmodell har haft gott om tid att nå målen innan implementeringen 
startade. Vänsterpartiet anser att målen i Agenda 2030 och Nackas styrmodell, står i 
konflikt med varandra, låg kommunalskatt mot ökad social hållbarhet. 
Eftersom det är ett nytt sätt att se och prioritera som behöver utvecklas för att Nacka 
kommuns Agenda 2030 arbete ska ge utdelning anser Vänsterpartiet att det behövs en 
kompletterande styrning för Agenda 2030, att någon utanför den ordinarie organisationen 
har ett samlat ansvar för att följa upp och implementera nödvändiga förändringar i 
organisationen.” 
 
- - - - - 
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§ 188 KFKS 2019/1067 

Motion – Åtgärder för att förbättra vattenkvalitet i 
Baggensfjärden 
Motion den 18 november 2019 från Christina Ståldal m.fl. (NL) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärende 
Den 18 november 2019 inkom Christina Ståldal m.fl. (NL) med en motion, med förslag till 
samarbete med Värmdö kommun om flera åtgärder mot dålig vattenkvalitet i 
Baggensfjärden. 
 
Nacka och Värmdö har sedan lång tid ett samarbete om vattenkvaliteten i Baggensfjärden. 
Kommunerna har tillsammans med konsult tagit fram förslag till åtgärdsprogram för 
Baggensfjärden, med utgångspunkt från mätdata i vattenområdet och förhållandena i 
tillrinningsområdet. Enligt förslaget bedöms det möjligt att med tiden uppnå god ekologisk 
status, med hjälp av ett antal åtgärder som minskar fosforbelastningen - framförallt handlar 
det om att minska utsläpp från enskilda avlopp och dagvatten. För den kemiska statusen är 
underlaget inte tillräckligt gott för en detaljerad åtgärdsplan, vilket gör att första åtgärden 
som behövs är ny och utökad provtagning. 
 
I tillägg till det åtgärdsprogram som kommunerna har tagit fram kan nämnas att Nacka 
kommun blev ålagda enligt dom av mark- och miljödomstolen att senast 2023/2024 bygga 
ut kommunalt VA i hela sydöstra Boos kustområde, vilket är avgörande för att snabbt 
förbättra vattenkvaliteten. 
 
Mot bakgrund av ovanstående bedöms att intentionerna i motionen redan är uppfyllda och 
motionen kan därmed motionen anses färdigbehandlad. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 19 maj 2020, §74 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 11 maj 2020 
Bilaga 1. Protokollsutdrag från miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 22 april 2020 inkl 
tjänsteskrivelse 
Bilaga 2. Motionen 
 
- - - - - 
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§ 189 KFKS 2019/1071 

Motion – Fritidsgårdarnas öppettider helgdagar och lov 
Motion den 18 november 2019 från Tomas Ottosson och Fredrik Holmqvist (V) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärende 
Lisa Rasmussen, Thomas Ottosson och Fredrik Holmqvist från Vänsterpartiet har 2019- 
11-14 inkommit med en motion där de föreslår att kommunen ska ge extra stöd till 
fritidsgårdarna för att säkerställa att de ska kunna hålla öppet under helgdagar och lov. 
Fritidsnämnden beslutade 2020-03-25 att upphandla driften av kommunens fritidsgårdar. 
De krav som ställs på anbudsgivarna och tjänsterna bedöms uppfylla de behov som anges i 
motionen angående öppettider av fritidsgårdar. 
Till följd av detta föreslås Kommunfullmäktige notera att det redan pågår ett arbete som 
bedöms uppfylla de angivna behoven i motionen. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 19 maj 2020, §75 
Protokollsutdrag från fritidsnämnden den 22 april 2020, § 28 
Tjänsteskrivelse till fritidsnämnden den 31 mars 2020 
Motion den 14 november 2019 från Lisa Rasmussen, Thomas Ottosson och Fredrik 
Holmqvist M 
 
- - - - -  
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§ 190 KFKS 2019/1088 

Motion – Fritidsgårdar i större bostadsområden i Nacka 
Motion den 18 november 2019 från Tomas Ottosson och Fredrik Holmqvist (V) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärende 
Motionärerna ser möjligheten att genom att fritidsgårdar finns i bostadsområdena ökar 
även chansen för högre närvaro och föreslår därför att kommunen ska etablera 
fritidsgårdar i alla större bostadsområden i kommunen där de idag saknas. I Nacka finns 
idag sju fritidsgårdar spridda i alla kommundelar. Ungdomar i olika större 
bostadsområden har redan idag möjlighet att delta i den verksamhet som bedrivs i 
kommunens fritidsgårdar. 
I dagsläget planeras för en upphandling av driften av kommunens fritidsgårdar. Den 
kommer att utannonseras under våren 2020. Befintliga fritidsgårdar ingår i 
upphandlingen och av fritidsnämndens beslut om ramar och förutsättningar för 
upphandlingen framgår att öppettiderna ska utökas och även möjligheter till innovation 
och riktad verksamhet för olika målgrupper kommer att förbättras. Sammantaget bedöms 
kommunens nuvarande fritidsgårdar som erbjuder verksamhet till alla kommundelar 
vara tillräckligt för att tillgodose Nackabornas behov. Motionen anses därmed vara 
färdigbehandlad. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 19 maj 2020, §76 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 11 maj 2020 
Bilaga 1 Protokollsutdrag från fritidsnämnden den 22 april 2020, § 30 
Bilaga 2 Tjänsteskrivelse till fritidsnämnden, från kultur- och fritidsenheten daterad 
den 26 februari 2020 
Bilaga 3 Motion – Fritidsgårdar i större bostadsområden i Nacka M 
 
- - - - - 
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§ 191 KFKS 2019/ I 084 

Motion – Kommunalt anställda fritids- och idrottsledare 
Motion den 18 november 2019 från Lisa Rasmussen, Thomas Ottosson och Fredrik Holmqvist (V) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärende 
Lisa Rasmussen, Thomas Ottosson och Fredrik Holmqvist från Vänsterpartiet har 2019- 
11-14 inkommit med en motion där de föreslår att kommunen ska bidra med kommunalt 
anställda fritids- och idrottsledare till fritidsgårdar och idrottsföreningar. De uttrycker även 
i sin motion att dessa ledare bör åta sig att göra extra insatser för att nå ut till barn och 
ungdomar som självmant inte söker sig till aktiviteter utanför skolan. 
Fritidsnämnden beslutade 2020-03-25 att upphandla driften av kommunens fritidsgårdar. 
De krav som ställs på anbudsgivarna och tjänsterna bedöms uppfylla de behov som anges i 
motionen angående fritidsgårdar. 
Angående förslaget att kommunen även bör bidra med kommunalt anställda idrottsledare 
till idrottsföreningar bedömer enheten att en sådan satsning dels skulle kräva överväganden 
från fall till fall samt inte är möjlig att genomföra inom befintliga budgetramar. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 19 maj 2020, §77 
Protokollsutdrag från fritidsnämnden den 22 april 2020, § 29 
Tjänsteskrivelse till fritidsnämnden den 30 mars 2020 
Motion den 18 november 2019 från Lisa Rasmussen, Thomas Ottosson och Fredrik 
Holmqvist (V) 
 
- - - - - 
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§ 192 KFKS 2019/ I 082 

Motion – Cykelsatsningar 
Motion den 18 november 2019 från Tomas Ottoson och Fredrik Holmqvist (V) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärende 
Lisa Rasmussen, Tomas Ottosson och Fredrik Holmqvist M har lämnat en motion med 
förslag om att kommunen bör satsa ytterligare på åtgärder för att öka cyklingen. Delvis 
behövs mätningar och uppföljningar för att kunna genomföra ett strategiskt arbete, och 
därför föreslås periodiska resvaneundersökningar att utföras. I Nackas cykelstrategi 
omnämns både lånecykelstrategi och cykelservicestation, som dock inte är åtgärdade. 
Motionärerna föreslår därför att dessa två åtgärder inrättas, samt efterlyser även en satsning 
på aktiviteter för att öka rekreations- och motionscykling hos barn, vuxna och äldre. 
Då inrättandet av en cykelstation samt satsningar på aktiviteter för att öka rekreations- och 
motionscykling inte ligger i kommunens uppdrag bör motionen avslås. Det noteras även att 
kommunen redan genomför och tar del av relevanta trafikmätningar samt bevakar 
diskussionerna inom regionen avseende satsningar på lånecykelsystem. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 19 maj 2020, §78 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 11 maj 2020 
Bilaga 1. Motion - Cykelsatsningar M 
Bilaga 2. Tjänsteskrivelse från trafikenheten daterad den 25 februari 2020, NTN 2019 /286 
Bilaga 3. Protokollsutdrag från natur- och trafiknämnden den 24 mars 2020, § 46 
 
- - - - - 
 
  



 
75 (86) 

 15 juni 2020 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 193 KFKS 2019/ I 069 

Motion – Idéstudie om att förlägga en del av 
Värmdöleden i tunnel 
Motion den 18 november 2019 av Sidney Holm och Lisskulla Zayane (MP) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärende 
Motionärerna föreslår att kommunen tar fram en idestudie om att förlägga en del av 
Värmdöleden i tunnel. Vägavsnittet som avses är från i höjd med Vikdalsgränd till i höjd 
med Finntorp eller Alphyddan, en sträcka på 1 500 - 2 000 meter. Vid kommunstyrelsens 
stadsutvecklingsutskott sammanträde den 18 februari 2020 beslutades att återremittera 
ärendet för ytterligare bedömning av kostnadsläget. Enheten för strategisk stadsutveckling 
har därför gjort en övergripande bedömning av vad ett tunnelförslag skulle kunna kosta. 
 
Det är sannolikt att kostnaderna för att förlägga en del av Värmdöleden i tunnel kraftigt 
kommer överskrida de angivna kostnaderna i motionsförslaget. Kostnaden för 
Värmdöleden i tunnel uppskattas till mellan 3 och 4 miljarder kronor. I nuläget visar 
prognoser på att det generellt är en stor utmaning att nå målet om en 
stadsutvecklingsekonomi i balans till 2030 och kommunens långsiktiga ekonomi. Möjliga 
intäkter från främst markförsäljning för bostäder som beskrivs i motionsförslaget bedöms 
inte kunna täcka kostnaderna för tunnelprojektet, även om en hög exploateringsgrad 
föreslås. Motionärerna beskriver nyttar av att förlägga en del av Värmdöleden i tunnel. Det 
skulle möjliggöra en tystare och trevligare stadsmiljö, skapa ytor för idrottsändamål samt 
naturmark och ytterligare stadsbebyggelse. Trots potentiella nyttar bedöms de höga 
kostnaderna och osäkerheterna kopplat till ett projekt av denna dignitet vara så stora att det 
i nuläget inte motiverar att initiera en idestudie. Med hänsyn till ovan nämnda 
omständigheter föreslås kommunfullmäktige att besluta att avslå förslaget i motionen. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 12 maj 2020, §104 
Tjänsteskrivelse från enheten för strategisk stadsutveckling daterad den 29 april 2020 
Motion – Idéstudie om en tunnel för delar av Värmdöleden 
 
- - - - -  
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 15 juni 2020 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 194 KFKS 2020/69 

Motion – Behåll och utveckla Naturskolan 
Motion den 27 januari 2020 från Victor Ellström m.fl. (S) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärende 
Den 13 januari 2020 (§ 10) beslutade kommunstyrelsen att avveckla Naturskolan i 
Velamsund. Kommunstyrelsen gav samtidigt produktionsdirektören för Välfärd skola i 
uppdrag att ta fram förslag på en mobil naturskola vars verksamhet baseras på de 
kommunala och fristående skolornas efterfrågan och intresse. 
 
Mot bakgrund av detta beslut har Viktor Ellström m.fl. från Socialdemokraterna 
inkommit med en motion om att behålla och utveckla Naturskolan. I motionen föreslås 
att kommunstyrelsen ges i uppdrag att säkerställa Naturskolans verksamhet och får 
uppdrag att utreda möjligheterna till partnerskap och samarbete med andra aktörer. 
 
I Välfärd skolas utredning kring en mobil naturskola framkommer att intresset är mycket 
låg bland skolledare för en naturskola i alternativ form. Även i utredningen som gjordes 
i samband med förslag om avveckling av Naturskolan framkom att efterfrågan är låg då 
endast cirka 14 % av Välfärd skolas barn och elever besöker Naturskolan och att behovet 
i större utsträckning tillgodoses i skolorna inom ramen för ordinarie verksamhet. 
 
Dialog har också förts med Välfärd samhällsservice om ett möjligt övertagande eller 
partnerskap. Bedömningen från Välfärd samhällsservice är att produktionsområdet inte 
har möjlighet att utveckla och driva naturskolan med god kvalitet och ekonomi med de 
förutsättningar som erbjuds. 
 
Den sammantagna bedömningen är därför att det inte varken finns kapacitet eller 
incitament att driva Naturskolan vidare och att motionens förslag bör avslås. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens verksamhetsutskott den 19 maj 2020, §34 
Tjänsteskrivelse från Välfärd skola den 14 april 2020 
Bilaga: Motion - Behåll och utveckla Naturskolan (S) 
 
- - - - - 
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 15 juni 2020 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 

§ 195 KFKS 2020/553 

Motion – Tidigarelägg satsningar på gång- och 
cykelbanor 
Motion den 15 juni 2020 av Lisskulla Zayane och Ninni Lindberg (MP) 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att motionen får väckas och remitterar den till 
kommunstyrelsen för beredning. 

Handlingar i ärendet 
Motion  
 
- - - - - 
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 15 juni 2020 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 
 

§ 196 KFKS 2020/554 

Motion – Skapa ny byggyta på hårdgjord mark genom 
överdäckning 
Motion den 15 juni 2020 av Lisskulla Zayane och Ninni Lindberg (MP) 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att motionen får väckas och remitterar den till 
kommunstyrelsen för beredning. 

Handlingar i ärendet 
Motion  
 
- - - - - 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 
 

§ 197 KFKS 2020/555 

Motion – Öka säkerheten för bilister under gångbroar 
Motion den 15 juni 2020 av Mikael Carlsson (NL) 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att motionen får väckas och remitterar den till 
kommunstyrelsen för beredning. 

Handlingar i ärendet 
Motion  
 
- - - - - 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 
 

§ 198 KFKS 2020/556 

Motion – Tillsätt en kommission för att utvärdera mål, 
styrning och planering av Nacka bygger stad 
Motion den 15 juni 2020 av Mikael Carlsson m.fl. (NL) 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att motionen får väckas och remitterar den till 
kommunstyrelsen för beredning. 

Handlingar i ärendet 
Motion  
 
- - - - - 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 

§ 199 KFKS 2020/557 

Motion – Bygg inte bostäder på Järlahöjdens idrottsytor 
Motion den 15 juni 2020 av Mikael Carlsson m.fl. (NL) 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att motionen får väckas och remitterar den till 
kommunstyrelsen för beredning. 

Handlingar i ärendet 
Motion  
 
- - - - - 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 

§ 200 KFKS 2020/558 

Motion – Utveckla Järlahöjdens idrottskluster utifrån 
idrottens behov 
Motion den 15 juni 2020 av Mikael Carlsson m.fl. (NL) 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att motionen får väckas och remitterar den till 
kommunstyrelsen för beredning. 

Handlingar i ärendet 
Motion  
 
- - - - - 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 

§ 201 KFKS 2020/559 

Motion – Förläng möjligheten för fortsatt boende för 
nyanlända 
Motion den 15 juni 2020 av Gunnel Nyman-Gräff (S) 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att motionen får väckas och remitterar den till 
kommunstyrelsen för beredning. 

Handlingar i ärendet 
Motion  
 
- - - - - 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 

§ 202 KFKS 2020/560 

Motion – Inför krisklausuler i kulturavtalen 
Motion den 15 juni 2020 av Khashayar Farmanbar m.fl. (S) 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att motionen får väckas och remitterar den till 
kommunstyrelsen för beredning. 

Handlingar i ärendet 
Motion  
 
- - - - - 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 

§ 203 KFKS 2020/561 

Motion – Språkkunskaper i äldreomsorgen 
Motion den 15 juni 2020 av Esa Örmä (SD) 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att motionen får väckas och remitterar den till 
kommunstyrelsen för beredning. 

Handlingar i ärendet 
Motion  
 
- - - - - 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 
 

§ 204 KFKS 2020/562 

Interpellation – Älgös skärgårdskaraktär 
Interpellation den 15 juni 2020 från Mikael Carlsson (NL) till miljö- och stadsbyggnadsnämndens 
ordförande Cathrin Bergenstråhle (M) 

Beslut 
Fullmäktige beslutar medge att interpellationen får framställas samt att den besvaras vid 
nästkommande sammanträde. 

Handlingar i ärendet 
Interpellation  
 
- - - - - 
 
 


	§ 162 KFKS 2018/888
	Begäran om entledigande från uppdrag som ledamot (V) i Nacka kommunfullmäktige
	Beslut

	§ 163
	Protokolljusterare
	Beslut

	§ 164 KFKS 2020/1
	Anmälningar från revisorerna, övriga anmälningar samt meddelanden och tillkännagivanden
	§ 165 KFKS 2018/888
	Val av deltidsengagerad förtroendevald, 100 %, efter Alva Dahn (S) t.o.m. 2022-12-31
	Beslut

	§ 166 KFKS 2020/284
	Tertialbokslut 1 2020 för Nacka kommun
	Beslut
	Ärendet
	Handlingar i ärendet
	Yrkanden
	Beslutsgång
	Protokollsanteckningar

	§ 167 KFKS 2019/76
	Investeringsbeslut och sammanställning tertial 1 2020
	Beslut
	Ärendet
	Handlingar i ärendet
	Yrkanden
	Beslutsgång
	Protokollsanteckningar

	§ 168 KFKS 2019/388
	Ny hyresmodell för intern förhyrning av lokaler och bostäder
	Beslut
	Ärende
	Handlingar i ärendet
	Yrkanden
	Beslutsgång
	Protokollsanteckningar

	§ 169 KFKS 2019/625
	Försäljning av fastighet för bostadsändamål inom stadsbyggnadsprojekt Norra Skuru, Sicklaön
	Beslut
	Ärende
	Handlingar i ärendet
	Yrkanden
	Beslutsgång
	Protokollsanteckningar

	§ 170 KFKS 2019/625
	Försäljning av fastighet för bostadsändamål inom stadsbyggnadsprojekt Norra Skuru, Sicklaön Fastighet Sicklaön 40:19
	Beslut
	Ärende
	Handlingar i ärendet
	Yrkanden
	Beslutsgång
	Protokollsanteckningar

	§ 171 KFKS 2020/396
	Kommunikationsstrategi
	Beslut
	Ärende
	Handlingar i ärendet
	Yrkanden
	Beslutsgång
	Protokollsanteckningar

	§ 172 KFKS 2020/53
	Implementering av Agenda 2030 i Nacka Redovisning av kommunstyrelsens särskilda uppdrag om hur Agenda 2030 kan implementeras i Nacka, Mål och budget 2019–2021
	Beslut
	Ärende
	Handlingar i ärendet
	Yrkanden
	Beslutsgång
	Reservationer
	Protokollsanteckningar

	§ 173 KFKS 2019/1087
	Motion – Kommunalt bostadsföretag i Nacka Motion den 18 november 2019 av Tomas Ottosson och Fredrik Holmqvist (V)
	Beslut
	Ärendet
	Handlingar i ärendet
	Yrkanden
	Beslutsgång
	Reservationer
	Protokollsanteckningar

	§ 174 KFKS 2019/I085
	Motion – Klimatperspektiv i beslutsunderlag Motion den 18 november 2019 av Tomas Ottosson och Fredrik Holmqvist (V)
	Beslut
	Ärendet
	Handlingar i ärendet
	Yrkanden
	Beslutsgång
	Reservationer
	Protokollsanteckningar

	§ 175 KFKS 2019/ I 091
	Motion – Kollektivresebidrag för anställda i Nacka kommun Motion den 18 november 2019 från Tomas Ottosson och Fredrik Holmqvist (V)
	Beslut
	Ärendet
	Handlingar i ärendet
	Yrkanden
	Beslutsgång
	Reservationer
	Protokollsanteckningar

	§ 176 KFKS 2019/1081
	Motion – Byggandet av hyresbostäder och inflyttningshyror Motion den 18 november 2019 av Lisa Rasmussen och Tomas Ottosson (V)
	Beslut
	Ärendet
	Handlingar i ärendet

	§ 177 KFKS 2019/1174
	Motion – Underhåll av sålda fastigheter Motion den 12 december 2019 av Khashayar Farmanbar och Emelie Norborg Friberg (S)
	Beslut
	Ärendet
	Handlingar i ärendet

	§ 178 KFKS 2019/1065
	Motion – Verka för nya vagnar för Saltsjöbanan Motion den 18 november 2019 från Khashayar Farmanbar m.fl. (S)
	Beslut
	Ärendet
	Handlingar i ärendet

	§ 179 KFKS 2019/924
	Motion – Klimatneutralitet som övergripande mål Motion den 7 oktober 2019 från Sidney Holm och Lisskulla Zayane (MP)
	Beslut
	Ärendet
	Handlingar i ärendet

	§ 180 KFKS 2019/1079
	Motion – Sänkt och indexerat arvode för förtroendevalda Motion den 18 november 2019 från Tomas Ottosson och Fredrik Holmqvist (V)
	Beslut
	Ärendet
	Handlingar i ärendet

	§ 181 KFKS 2019/1090
	Motion - Klimat- och utsläppsperspektiv i bolagsdirektiv Motion den 18 november 2019 från Tomas Ottosson och Fredrik Holmqvist (V)
	Beslut
	Ärendet
	Handlingar i ärendet

	§ 182 KFKS 2019/1092
	Motion – Insatser för kommunens klimatarbete Motion den 18 november 2019 från Tomas Ottosson och Fredrik Holmqvist (V)
	Beslut
	Ärendet
	Handlingar i ärendet

	§ 183 KFKS 2019/1072
	Motion - Kartläggning och samordning av arbete med elever med omfattande frånvaro Motion den 18 november 2019 från Tomas Ottosson och Fredrik Holmqvist (V)
	Beslut
	Ärendet
	Handlingar i ärendet

	§ 184 KFKS 2019/832
	Motion – Särskilt stöd för hemmasittande barn och unga Motion den 16 september 2019 från Khashayar Farmanbar m.fl. (S)
	Beslut
	Ärendet
	Handlingar i ärendet

	§ 185 KFKS 2019/1068
	Motion – Åtgärder för socialtjänstens personal Motion den 18 november 2019 från Christina Ståldal m.fl . (NL)
	Beslut
	Ärendet
	Handlingar i ärendet

	§ 186 KFKS 2019/1175
	Motion – Öppenhet i styrning Motion den 16 december 2019 från Christina Ståldal m.fl. (NL)
	Beslut
	Ärendet
	Handlingar i ärendet

	§ 187 KFKS 2019/827
	Motion – Agenda 2030 i Nacka kommuns styrmodell Motion den 16 september 2019 från Khashayar Farmanbar m.fl. (S)
	Beslut
	Ärende
	Handlingar i ärendet
	Yrkanden
	Beslutsgång
	Reservationer
	Protokollsanteckningar

	§ 188 KFKS 2019/1067
	Motion – Åtgärder för att förbättra vattenkvalitet i Baggensfjärden Motion den 18 november 2019 från Christina Ståldal m.fl. (NL)
	Beslut
	Ärende
	Handlingar i ärendet

	§ 189 KFKS 2019/1071
	Motion – Fritidsgårdarnas öppettider helgdagar och lov Motion den 18 november 2019 från Tomas Ottosson och Fredrik Holmqvist (V)
	Beslut
	Ärende
	Handlingar i ärendet

	§ 190 KFKS 2019/1088
	Motion – Fritidsgårdar i större bostadsområden i Nacka
	Beslut
	Ärende
	Handlingar i ärendet

	§ 191 KFKS 2019/ I 084
	Motion – Kommunalt anställda fritids- och idrottsledare Motion den 18 november 2019 från Lisa Rasmussen, Thomas Ottosson och Fredrik Holmqvist (V)
	Beslut
	Ärende
	Handlingar i ärendet

	§ 192 KFKS 2019/ I 082
	Motion – Cykelsatsningar Motion den 18 november 2019 från Tomas Ottoson och Fredrik Holmqvist (V)
	Beslut
	Ärende
	Handlingar i ärendet

	§ 193 KFKS 2019/ I 069
	Motion – Idéstudie om att förlägga en del av Värmdöleden i tunnel Motion den 18 november 2019 av Sidney Holm och Lisskulla Zayane (MP)
	Beslut
	Ärende
	Handlingar i ärendet

	§ 194 KFKS 2020/69
	Motion – Behåll och utveckla Naturskolan Motion den 27 januari 2020 från Victor Ellström m.fl. (S)
	Beslut
	Ärende
	Handlingar i ärendet

	§ 195 KFKS 2020/553
	Motion – Tidigarelägg satsningar på gång- och cykelbanor Motion den 15 juni 2020 av Lisskulla Zayane och Ninni Lindberg (MP)
	Beslut
	Handlingar i ärendet

	§ 196 KFKS 2020/554
	Motion – Skapa ny byggyta på hårdgjord mark genom överdäckning Motion den 15 juni 2020 av Lisskulla Zayane och Ninni Lindberg (MP)
	Beslut
	Handlingar i ärendet

	§ 197 KFKS 2020/555
	Motion – Öka säkerheten för bilister under gångbroar Motion den 15 juni 2020 av Mikael Carlsson (NL)
	Beslut
	Handlingar i ärendet

	§ 198 KFKS 2020/556
	Motion – Tillsätt en kommission för att utvärdera mål, styrning och planering av Nacka bygger stad Motion den 15 juni 2020 av Mikael Carlsson m.fl. (NL)
	Beslut
	Handlingar i ärendet

	§ 199 KFKS 2020/557
	Motion – Bygg inte bostäder på Järlahöjdens idrottsytor Motion den 15 juni 2020 av Mikael Carlsson m.fl. (NL)
	Beslut
	Handlingar i ärendet

	§ 200 KFKS 2020/558
	Motion – Utveckla Järlahöjdens idrottskluster utifrån idrottens behov Motion den 15 juni 2020 av Mikael Carlsson m.fl. (NL)
	Beslut
	Handlingar i ärendet

	§ 201 KFKS 2020/559
	Motion – Förläng möjligheten för fortsatt boende för nyanlända Motion den 15 juni 2020 av Gunnel Nyman-Gräff (S)
	Beslut
	Handlingar i ärendet

	§ 202 KFKS 2020/560
	Motion – Inför krisklausuler i kulturavtalen Motion den 15 juni 2020 av Khashayar Farmanbar m.fl. (S)
	Beslut
	Handlingar i ärendet

	§ 203 KFKS 2020/561
	Motion – Språkkunskaper i äldreomsorgen Motion den 15 juni 2020 av Esa Örmä (SD)
	Beslut
	Handlingar i ärendet

	§ 204 KFKS 2020/562
	Interpellation – Älgös skärgårdskaraktär
	Beslut
	Handlingar i ärendet


